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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Девет 
дена без 
ток в 
бургаски 
квартал

Дона МИТЕВА

50 декара лозя на южен склон в землището на айтос-
кото село Черна могила са на път да бъдат изоставени. 
Родителите, които досега са се грижили за насаждени-
ята, искат да предадат щафетата на сина си. Виждайки 
какво става в сектора, той предпочита да работи в стро-
ителството, но не и да се занимава с лозарство. Това не 
е единственият случай. Фалити също се очакват.

В Ямболско има изоставени от предни години 500 де-
кара лозя, които вече са изкоренени. Тези и още мно-
го примери дава Селим Иса, който отглежда 170 декара 
лозя и е бивш шеф на областната земеделска служба. 
Той е и член на Националното сдру-
жение на лозарите в България, 
което бе учредено през март 
миналата година.

Виното зА лозАрите 
ще БъДе горчиВо

тАзи есен

4 за кокошка носачка дават  
120 лева, за декар лозе - 44 лева

4 Пустеещи лозя ще има,  
ако стопаните не получат 
подкрепата на държавата

Селим Иса

4u

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 30 септември

средец отново посрещна 
приятели за празника си
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след години 
на пандемия! 
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                  Георги Чиликов  
напусна „Черноморец“  
без загуба и допуснат гол

ШокирАщо!кнсБ – Бургас 
с участие в 

националния 
протест

11 задържани в мащабна 
полицейска акция срещу 

купуването на гласове 



ЕВРОПЕЙСКИЯТ  ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

ПОКАНА 
СНЦ „МИГ СРЕДЕЦ“, ГР. СРЕДЕЦ   ВИ КАНИ ДА ВЗЕМЕТЕ УЧАСТИЕ 

В  ОРГАНИЗИРАНИТЕ  ОБУЧЕНИЯ, КАКТО СЛЕДВА:

1. Еднодневно  обучение за  местни лидери на тема: „Управление на конфликти и кризисни ситуации“ 
Цел на обучението: Ръководители  на институции и управители на фирми да придобият  знания и 

умения във връзка с: Управление на конфликти  на работното място; Представяне на техники  за спра-
вяне с конфликтите, които да се приложат на практика; Разпознаване кризите от рано и предотвратя-
ването им.

Обучението ще се проведе на 30.09.2022 г. от 10,00 ч. в гр. Средец, Зала на бивш  военен 
клуб(ДНА) , ул. „Димитър  Благоев“ 16

2. Еднодневно  обучение за  местни лидери – бенефициенти на тема: „Електронно отчитане на проек-
ти – ИСУН”. 

Цел на обучението:  Придобиване на знания и умения за техническо и финансово отчитане на про-
ектите; Комплектоване на придружаващите документи и правилното им отчитане в ИСУН. 

Обучението ще се проведе на 14.10.2022 г. от 10,00 ч. в гр. Средец, Зала на бивш  военен 
клуб(ДНА) , ул. „Димитър  Благоев“ 16

ОБУЧЕНИЯТА СА БЕЗ ПРЕДВАРИТЕЛНО ЗАПИСВАНЕ!

Дона МИТЕВА

В понеделник по обяд Мар-
гарита Пеева от ANIMAL SOS-
BURGAS се обади в редакция-
та на „Черноморски фар“, за 
да сподели добрата новина, че 
вече в приюта и останалите 
обекти има електричество. Тя 
благодари за това, че екипът 
ни първи откликна на техния 
проблем и даде гласност. За 
проблема съобщиха и остана-
лите бургаски медии.

Девет денонощия без ток 
изкараха в ANIMAL SOS-

BURGAS, една кравеферма, 
овцеферма, фирма за произ-
водство на метални конструк-
ции и няколко къщи, в част от 
които живеят и възрастни хо-
ра. Всички обекти се намират 
в бургаския квартал „Черно 
море”. 

Маргарита Пеева с още 
един гледач и доброволци се 
грижат за над 100 животни. 
Освен че гледачите и животни-
те вечер са на тъмно, повреди-
ла се е и храната, съхранявана 
във фризерите, няма и топла 
вода. След бурята, връхлетяла 

Бургас и Поморие, електри-
чество не бе подавано към те-
зи обекти до понеделник - 26 
септември.

„Никъде не е упоменато, че 
има обекти без ток в Бургас, 
звъним до безкрай на EVN – 
отговаря ни се, че се работи. А 
накрая спряха и да ни вдигат 
телефона. Първото мое обаж-
дане за проблем с електроза-
хранването съм направила на 
18 септември в 19.31 ч. 

Но почти никой не ни вярва, 
че сме без ток. Не можем да 
си вършим административна-
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Девет дена без ток 
Но

ви
ни

ОБЯВА

Лъчезар Николаев Лазаров обявява на заинтересованите лица 
за инвестиционно предложение „Изграждане на еднофамилна жи-
лищна сграда в поземлен имот с идентификатор 57491.601.554 
по КК на гр. Поморие, община Поморие /УПИ XXVIII, кв. 9 по пла-
на на с. Каменар, община Поморие/”

УВЕДОМЛЕНИЕ

Малина Дончева има следното инвестиционно предложе-
ние: Изграждане на: „МНОГОФАМИЛНА ЖИЛИЩНА СГРАДА И ПОД-
ПОРНА СТЕНА", В УПИ I-1508, КВ.120, ПО ПЛАНА НА М."МИСАРЯ", 
ГР. СОЗОПОЛ, ПИ С ИД.67800.503.270 ПО КК НА ГР.СОЗОПОЛ

УВЕДОМЛЕНИЕ

Валентина Неделчева, Ангел Карабаджаков и 
"БАУТРЕГЕР"ЕООД имат следното инвестиционно предложе-
ние: Изграждане на:”МНОГОФАМИЛНА ЖИЛИЩНА СГРАДА И ПОД-
ПОРНИ СТЕНИ", В УПИ VI, КВ.54, ПО ПЛАНА НА ГР. СОЗОПОЛ, ПИ С 
ИД.67800.502.52 ПО КК НА ГР.СОЗОПОЛ

На основание чл.90, ал.1 от КТ , чл.68, ал.3 и 
ал.7 от ЗЛЗ, и чл.21 от ПУДВР в СБАЛПФЗ Бургас

ОБЯВЯВАМ:

Конкурс за длъжността Началник на Пневмологично  
отделение в СБАЛПФЗ БУРГАС ЕООД

І. Изисквания към кандидатите:
1. Образователно-квалификационна степен 

“Магистър по медицина”
2. Придобита специалност по „Пневмология и 

фтизиатрия”.
3. Трудов стаж като специалист по  Пневмоло-

гия и фтизиатрия  5/пет/години.
4. Да са членове на БЛС и да нямат наложени 

наказания от БЛС. 
5. Да нямат наложени дисциплинарни наказа-

ния и да не са осъждани.

ІІ. Необходими документи:
1. Заявление за участие в конкурс.
2. Нотариално заверени копия от дипломи.

3. Удостоверение за членство в БЛС.
4. Удостоверение за трудов стаж.
5. Свидетелство за съдимост.

ІІІ. Начин на провеждане на конкурса:
1. Писмена разработка на тема: “ПРОГРАМА ЗА 

УПРАВЛЕНИЕ И РАЗВИТИЕ НА  ПНЕВМОЛОГИЧНО 
ОТДЕЛЕНИЕ ЗА ПЕРОДА 2022-2025 ГОДИНА”

2. Събеседване на комисията с допуснатите 
кандидатите, получили оценка на разработката, 
не по-малко от 4.50-познаване на нормативни 
документи; мениджърски умения и комуникативни 
способности на кандидатите 

ІV. Дата на провеждане на конкурса на 
31.10.2022 г. в кабинета на Управителя от 10.30 
часа

Документите се подават в деловодството на 
“СБАЛПФЗ - БУРГАС” ЕООД, до 30 календарни дни 
след публикуване на обявата.

СПЕЦИАЛИЗИРАНА БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО ЛЕЧЕНИЕ  
ПО ПНЕВМОФТИЗИАТРИЧНИ ЗАБОЛЯВАНИЯ, БУРГАС ЕООД

Бургас  8000 Управител: тел.056  896211
ул. „Ген. Гурко” № 64 Нач. АСБ: тел.056  896250 
http://www.pulmhospital-bs.com/ e-maiL-pulm_hosp_bs@abv.bg

Заради натиск от медии пуснаха 
електричеството на приют, ферми и фирма

„Черноморски фар“

Вицепремиерът по 
обществен ред и сигур-
ност и министър на въ-
трешните работи Иван 
Демерджиев и минис-
търът на земеделието 
Явор Гечев посетиха 
района на Малко Тър-
ново. Двамата на мяс-
то се запознаха със 
състоянието на горски-
те пътища, които в мо-
мента ползват служи-
телите на Гранична по-
лиция, които обезпеча-
ват защитата от миг-
рантския натиск. 

„Най-важната ни за-
дача е да обезпечим 
пътищата в района. За да 
можем да се справим с на-
растващата вълна от неза-
конни мигранти, трябва да 
имаме условия за придвиж-
ване на граничната техника. 
В момента тя се чупи, а за 
ремонтите се изискват огро-
мни средства“, коментира 
вицепремиерът и министър 
на вътрешните работи Иван 
Демерджиев. Очаква се 
дейностите да започнат до 
две седмици. 

Той съобщи, че с област-
ните управители на Хаско-
во, Бургас и Ямбол е обсъ-
дена правната рамка - обя-
веното за трите области час-
тично бедствено положение 
е именно за да се даде въз-

можност в спешен порядък 
да започнат и да се извър-
шат ремонтните дейности. 
Това е задача с приоритет 
за националната сигурност, 
бе категоричната позиция 
на вътрешния министър. 

Вицепремиерът Демер-
джиев и министър Гечев на 
място представиха и създа-
ването на съвместни патру-
ли между граничните и гор-
ските служители. Тези па-
трули ще подпомагат от ед-
на страна, борбата с неза-
конната миграция, а от дру-
га - противодействието на 
незаконната сеч и бракони-
ерството в района. 

Посещението в Странджа 
при Малко Търново е и част 
от поредицата проверки на 

изпълнителната власт 
за нарушения при из-
вършваната сеч. Ми-
нистър Демерджиев 
обяви, че в резултат на 
предишната съвмест-
на проверка, извърше-
на в района на Средна 
гора, са съставени де-
сетки актове за допус-
нати нарушения. 

Институциите в една 
държава могат да ра-
ботят заедно. Ние обе-
диняваме усилията си, 
за да постигнем мак-
симална ефективност, 
коментира министърът 
на земеделието Явор 
Гечев. В потвърждение 
на усилията, които ин-

ституциите полагат в това 
направление, министърът на 
земеделието и горите даде 
подробна информация за 
резултатите от вече прове-
дените проверки, свързани 
със сечищата под връх Бог-
дан и добиването на дърве-
сина там: 

„Бяха направени пълни 
проверки. Установени са 
редица несъответствия по 
отношение на непочистени 
сечища, неправилно вре-
менно съхраняване на дър-
весина. Очакваме резултати 
от дадените проби, за да ус-
тановим дали интензивност-
та на редица сечища е из-
вършена заради заразяване 
на насажденията”.

Георги РУСИНОВ

Петима души от канала за 
трафик на нелегални мигран-
ти, който бе разбит в Плов-
див, остават в ареста. Това 
реши Районен съд - Пловдив. 
Магистратите наложиха най-
тежката мярка за неотклоне-
ние на обвиняемите. 

По данни на Прокуратурата 
сочен за организатор е 29-го-
дишният сириец Масуд Абдул. 
Според разследващите той е 
ръководителят на канала за 

мигранти, свързан с печална-
та смърт на двамата бургаски 
полицаи – Йордан Илиев и 
Атанас Градев. Двамата бяха 
прегазени в патрулен автомо-
бил от 18-годишния сириец 
Омар Абдан, който шофира 
автобуса, превозващ 41 неле-
гални мигранти, преследван 
от „Гранична полиция“. Инци-
дентът стана насред Бургас, 
на кръговото на „Трапезица“. 

Освен Абдул, съдът изпра-
ти в ареста и четирима бълга-
ри, които са участвали по 

един или друг начин в неле-
галния канал за трафик на 
чужденци. Един от тях е посо-
чен като помагач на сириеца. 
Това е 40-годишният Х.О. Спо-
ред Държавното обвинение 
това се е случило на терито-
рията на Пловдив и Средец 
през месеците май и септем-
ври. По досъдебното произ-
водство има данни, че канал-
джиите са превозили общо 24 
бежанци от Сирия, Афганис-
тан и Мароко.

Именно двама от задържа-
ните са семейство фермери 
от Средец. 39-годишният Й.Ч. 
и 29-годишната П.Ч. са обви-
нени, че са подпомогнали 20 
нелегални мигранти да преби-
вават и преминават незакон-
но през страната. Най-веро-
ятно те са осъществявали ло-
гистиката на място. За да пре-
минат през България, всеки 
нелегален мигрант плаща по 
3000 евро, а парите 29-годиш-
ният сириец получавал по 
банков път.

Българинът М.Д., на 36 го-
дини, също е привлечен като 
обвиняем за помагачество. 
За срок от 24 часа по Закона 
за МВР са били задържани 
още седем лица на 20.09.2022 
г. Те са били разпитани като 
свидетели, след което осво-
бодени. 

И горските се включват  
във войната с мигрантите

Каналджиите, свързани  
със смъртта на полицаи, 

остават в арестаДвама министри на проверка по границата

Иван Демерджиев

Сред тях има и семейство фермери от Средец

9 денонощия животните останаха без прясна  
храна и на тъмно
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Вестникът е член е на Бъл гар-
ска та асо ци ация на ре гио нал ни-
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки-
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

та работа. Търсим къде да си 
заредим телефоните. 

Не става дума само за нас – 
знам, че от фермите изхвърли-
ха мляко. Собственикът на 
фирмата за метални конструк-
ции също има проблеми с по-
ръчки, които не може да из-
пълни. Най-притеснително е 
за домакинствата и тези въз-
растни хора, които живеят 
там. Не дай боже да имат здра-
вословен проблем – как ще 
повикат лекар. Чудят се къде 
да си заредят телефоните”, ри-
сува картината Пеева.

Предвид ситуацията от при-
юта им се иска да се сдобият с 
генератор за ток, така че да 
могат да реагират при подоб-
ни ситуации. Подразбрали са 

от безкрайните разговори с 
експерти, че вероятно в след-
ващите три дни също няма да 
имат електричество.

Когато нещо завършва до-
бре, значи всичко е добре, 
гласи немска мъдрост. Би мог-
ло тя да се приложи и в този 
случай, но не е лошо да се от-
говори и на въпроса – нормал-
но ли е в XXI век да не може 
по-бързо да се намери алтер-
нативно решение. Такова, че 
да не се чака безкрайно дълго 
време за отстраняване на ава-
рия – явно тежка. 

Вчера тя благодари в про-
фила на организацията и на 
кмета Димитър Николов, който 
отиде на място и съдейства за 
разрешението на проблема.

кРИМИ

Възрастна 
жена почина 
при пожар във 
„Възраждане“

95-годишна жена е 
починала при пожар в бур-
гаския квартал 
„Възраждане“, съобщиха 
от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Инцидентът 
е станал в частен дом на 
улица „Фердинандова“ 78, 
вх. 1, ет. 7, обитаван от 
възрастната бургазлийка. 
Огънят е потушен от два 
противопожарни автомо-
била и шестима огнебор-
ци. При извършения оглед 
е открито тялото на соб-
ственичката. Причините 
за пожара, както и стой-
ността на нанесените 
щети са в процес на изя-
сняване. Работата по слу-
чая продължава.

Бургазлия с 
тротинетка 
се блъсна в 
автомобил

20-годишен бургазлия 
пострада при катастрофа 
в бургаския квартал 
„Ветрен“, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Инцидентът е станал на 
кръстовището на улиците 
„Александровска“ и 
„Васил Левски“. Младият 
мъж управлявал електри-
ческа тротинетка по пеше-
ходна пътека, когато се 
удря странично в задната 
част на преминаващ авто-
мобил „Сеат Ибиза“, упра-
вляван от 22-годишен 
бургазлия. Водачът на 
тротинетката, с повърх-
ностна контузия на глава-
та, без опасност за живо-
та, е прегледан в УМБАЛ – 
Бургас и освободен за 
домашно лечение. 

Таксата на то
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в бургаски квартал

Силвия ШАТЪРОВА

Тежки дарове от казахстански 
гости получиха кметът на Бургас 
Димитър Николов и председате-
лят на Общинския съвет - проф. 
Севдалина Турманова. Двамата 
бяха облечени с казахските наци-
онални дрехи - шабан и камзол, 
които се дават на важни гости. 

Бургас официално се побрати-
ми с казахстанския град Павло-
дар, за което има решение на Об-
щинския съвет.

Подписите си под документите 
поставиха кметовете на двата гра-
да Димитър Николов и Асаин Бай-
ханов. Двигателят на целия про-
цес е посланикът на Казахстан 
Избастин Темиртай.

Казахстанската делегация е на 
посещение в Бургас, като в нея са 
включени бизнесмени, които се 

срещнаха с бургаския бизнес. 
Побратимяването цели връзки в 

сферата на културата и основно 

икономически ползи.
350 българи живеят в казахстан-

ския град, като благодарение на 

общината там те пазят своята 
идентичност, за което кметът Ни-
колов благодари на своя колега 
Байханов. 

Бургас е третият български град, 
който се побратимява с казахстан-
ски град, близки връзки имат Ва-
рна и Благоевград.

На подписването присъства и 
почетният гражданин както на 
Бургас, така и на Павлодар - Ди-
митър Димитров - Херо, който бе 
изключително щастлив. Херо е 
бил треньор там и познава много 
добре хората, управата му и е 
мост между двата града.

Казахстанската делегация се 
включи в честванията по случай 
Независимостта на България, ка-
то поднесе и цветя на паметника 
на загиналите във войните войни-
ци и офицери пред Гарнизонен 
военен клуб.

Бургас се побратими с казахстанския град Павлодар
Кметът Димитър Николов облече шабан, председателят на Общинския съвет - камзол

„Черноморски фар“

Мащабна специализирана 
полицейска операция за про-
тиводействие на конвенцио-
налната престъпност и пре-
венция срещу купуването на 
гласове стартира на терито-
рията на Бургаска област.

Общо задържани са 11 ли-
ца по 8 образувани бързи по-
лицейски производства и 7 
преписки. Пет от лицата са с 
повдигнати обвинения за от-
вличане, осъществено на те-
риторията на Централната 
градска част на Бургас за не-
уредени финансови взаимо-
отношения. Две от лицата – 
23-годишни близнаци, са за-
държани в Приморско с голя-
ма парична сума и марихуа-
на, като се проверява съпри-
частността им към възможно 
купуване на гласове.

Образуваните бързи поли-
цейски производства са за 
притежание на наркотични 
вещества и за шофиране след 
употреба на алкохол или нар-
котици. Регистрирани са два 
отказа за тестване за нарко-
тични вещества.

Преписките, образувани до 
момента, най-общо са за при-
тежаване на акцизни стоки 
без бандерол.

Дона МИТЕВА

Ръст на минималната за-
плата от 710 лв. на 850 лв. от 
01.01.2023 г. Това ще позво-
ли минималната заплата да 
бъде минимум 50% от сред-
ната за полугодието на 2022 
г.; Увеличение на възна-
гражденията на работници-
те и служителите, които ра-
ботят в системите на бю-
джетното финансиране с 
минимум 12,5%. За агенции-
те, работещи на терен, да се 
осигури предимствен ръст 
от минимум 15%; Въвежда-
не на необлагаем минимум, 
равен на минималната ра-

ботна заплата, което ще 
стимулира потреблението и 
намали неравенствата; Оси-
гуряване на средства за 
предучилищното и училищ-
ното образование в размер 
на не по-малко от 5% от 
БВП. Това са само част от 
общите искания на КНСБ от 
протестната кампания „Да 
защитим доходите от инфла-
цията и работните места в 
кризата“, която тече в мо-
мента в страната. Бургаски-
те структури се включват 
активно в нея. 

„Регионалният съвет на 
КНСБ – Бургас, отправихме 
покани за преговори по Ко-
лективните трудови догово-
ри в големи предприятия и 
общини, като част от про-
тестната национална кам-
пания. Независимо дали 
има действащо КТД, или не, 
ние настояваме за промени 
в работните заплати, допъл-
нителните плащания, обвър-
зани с минималната работ-
на заплата за страната, въ-
веждаме клауза „Ковид 19“, 
предвид ситуацията, в която 
се намираме и по-добри ус-
ловия на труд“, коментира 

Мая Сариева, областен ко-
ординатор на КНСБ. По ней-
ни думи работодателите на 
територията на областта са 
с положителна нагласа за 
предстоящите преговори.

„Само в една охранител-
на фирма със специален ре-
жим на охрана, която се на-
мира на известна за всички 
ни територия в Бургас - там 
имаме създадена синдикал-
на организация от почти го-
дина, но ръководството не 
зачита легитимно създаде-
ната синдикална организа-
ция на КНСБ. Нарушават се 
правата на нашите членове, 
отказват да преговарят по 
КТД. Там предстоят ефек-
тивни действия. Датата, ча-
сът и мястото ще бъдат до-
пълнително оповестени“, 
каза Сариева и допълни: 
„Там, където имаме синди-
кални организации и рабо-
тодателите, които НЕ зачи-
тат човешките права, пра-
вото на сдружаване, отказ-
ват да преговарят по КТД, 
РС на КНСБ-Бургас, ще пре-
мине в организация на 
ефективни протестни дейст-
вия в цялата област“.

КНСБ - Бургас с участие  
в националния протест

В съобщение до медиите 
служителите на Регионална 
здравна инспекция - Бургас 
изразяват пълната си под-
крепа и се присъединяват 
към Националния протест на 
служителите на РЗИ по мес-
та, който се състоя в поне-
делник чрез символични про-
тестни действия на работни-
те места. „Въпреки че КНСБ 
няма структура в РЗИ – Бур-
гас, заставаме зад тях“, ко-
ментира Мая Сариева.

11 задържани в мащабна полицейска 
акция срещу купуването на гласове 



Дона МИТЕВА

50 декара лозя на южен 
склон в землището на айто-
ското село Черна могила са 
на път да бъдат изоставени. 
Родителите, които досега са се 
грижили за насажденията, ис-
кат да предадат щафетата на 
сина си. Виждайки какво ста-
ва в сектора, той предпочита 
да работи в строителството, 
но не и да се занимава с ло-
зарство. Това не е единстве-
ният случай. Фалити също се 
очакват.

В Ямболско има изоставе-
ни от предни години 500 дека-
ра лозя, които вече са изкоре-
нени. Тези и още много при-
мери дава Селим Иса, който 
отглежда 170 декара лозя и е 
бивш шеф на областната зе-
меделска служба. Той е и член 
на Националното сдружение 
на лозарите в България, кое-
то бе учредено през март ми-
налата година. 

Иса също се замисля дали 
да предава щафетата на сина 
си и да го заробва с лозар-
ството. „Заедно с държавата 
съм инвестирал, когато сме го 
създавали това лозе, не мога 
да го изоставя, но става мно-
го трудно, почти невъзможно 
да се оцелява. Тази година 
виното за лозарите ще бъде 
горчиво”, казва той и продъл-
жава със сметката: „От бели-
те сортове сме на драстич-
на загуба. Колеги са брали 
от „Мускат отонел” по 200 ки-
лограма. Най-много до 400 кг 
от декар. 

Цените са: „Памид” – 0.70 лв., 
„Мискет“ - 0.80 лв. „Шардоне” 
-1 лв. Разликата от миналата 
година е с около 10 стотинки. 
Това далече не покрива себе-
стойността. 

На декар имаме вложени от 
700 до 1000 лева, че и при по-
капризните сортове и повече. 
За да излезе сметката, гроз-
дето от белите сортове трябва 
да се продава на цена от 1.50 
- 1.60, а на червените цената 
трябва да е 1.20 – 1.30”, казва 
Иса, допълвайки, че и винза-
водите изкупуват на минало-
годишни цени.

Лозарите приемат държав-
ната помощ в подкрепа лик-
видността на стопанствата във 
връзка с военните действия в 
Украйна, която е 44 лева на де-
кар, като подигравка. За срав-
нение те казват, че за една ко-
кошка - носачка плащането е в 
размер на 120 лв. За праскови-
те и черешите плащането е по 
278 лв. на декар. Не завиждат 
на колегите си от другите сек-

тори, но не приемат и ниската 
цена на подкрепата.

„Румънците, чието грозде 
нашенци отиват и изкупуват 
по седемдесет и пет стотинки 
от там и продават на нашите 
борси далеч по-скъпо, полу-
чават по 600 лева подкрепа, а 
нашата – директни плащания 
27 лв. и тези 44 лв. Румънците 
имат национално доплаща-
не, а нашето е 0“, сравнява 
лозарят.

Собствениците на лозови 
масиви работят рамо до рамо 
с наетите работници, прину-
дени са от липсата на работ-
на ръка. „Въпреки че плащаме 
по 35 - 45 лева на ден за бера-
чи, няма работна ръка. Никой 
не иска да работи на полето”, 
обяснява Иса.

„Като собственик плащам 
на всички и в края на стопан-
ската година излиза, че за мен 
нищо не е останало. Трябва 

да се тегли кредит, за да се 
стартира следващата стопан-
ска година. 

Като приключи гроздобе-
рът, трябва се разоре, иска 
се торене. Винаги правя есен-
но торене – казвам му „благо-
дарствена тор“ – да подхраня. 
Тази година няма да го напра-
вя. Защото сметката не изли-
за. Всички сме така”, обясня-
ва Иса.

Той коментира, че за коле-
гите му от Поморийско дър-
жавната помощ трябва да дой-
де навреме, защото е наисти-
на спасяваща, но и за оста-
налите тя е необходима като 
подкрепяща.

Добра като качество и с 
20% по-високи цени на раз-
личните сортове грозде се 
очертава да е тазгодишната 
реколта. Захарното съдържа-
ние се очаква да бъде висо-
ко, което ще доведе и до по-

добра продукция на местните 
вина. В момента се изкупува 
остатъкът от белите сортове. 
Започна прибирането и на ра-
нозреещите червени сортове 
„Мерло“ и „Сира“.

„Тази година изкупната 
цена на гроздето стартира с 
20% по-висока, в сравнение с 
миналогодишната. Понеже в 
момента изкупуването на бе-
лите сортове върви към при-
ключване, ще дам пример 
с тях. Ако миналата година 
„Мускат“ се е търгувал средно 
около лев за килограм, то тази 
година е лев и двадесет – лев 
и тридесет за килограм изкуп-
ната цена“, обобщава Антон 
Полукчиев, председател на ре-
гионалната лозаро-винарска 
камара „Южночерноморска“, 
която включва общините в 
област Бургас, без общините 
Сунгурларе и Карнобат. По не-
гови думи добивите тази годи-
на са с около 15% по-ниски, 
но за сметка на това качест-
вото на гроздето е по-високо. 
Това предполага и по-висока-
чествени вина.

Върху по-високата цена 
оказва влияние не само по-
доброто качество, а и драс-
тично повишените цени на 
торовете, препаратите за об-
работка на лозята, горивото. 
Отделно е повишена и цена-
та на беритбата.

„Навсякъде има вдига-
не на цените – това немину-

емо рефлектира в крайната 
цена на гроздето“, обобщава 
Полукчиев.

Фирмените  лозя  на 
„Черноморско злато“ не са 
засегнати от стихията, коя-
то премина през Поморие и 
Бургас. Основно засегнати 
са лозята на частни стопани и 
малки винарни. Пораженията 
са до 80%.

В тези унищожени масиви, 
по думите на експерта, няма 
как да се спаси гроздето. 

„Има някъде, където самите 
лози са изкоренени, конструк-
цията е счупена, самото грозде 
е пръснато. Където има счуп-
вания и изкореняване, грозде-
то започва да вехне и да мух-
лясва. Надали стопаните ще 
предприемат беритба, защо-
то тя допълнително ще се ос-
къпи. Берачите трябва на че-
тири крака да лазят. А накрая 
няма да може и да се продаде 
това грозде с ниско качество“, 
разсъждава Полукчиев.

До каква степен загубата на 
една част от гроздовата рекол-
та ще се отрази върху изкуп-
ната цена на останалата част 
експертът не коментира. „На 
този въпрос мога да отговоря 
на по-късен етап. Прекалено 
малко време е минало и не е 
започнала интензивната кам-
пания на червените винени 
сортове, за да се ориентирам. 
Да, сред унищожените масиви 
преобладават червените сор-

тове“, каза той.
Опасност от непласирана 

тази есен продукция няма, въ-
преки това зависи какви дого-
вори са сключили собствени-
ците на лозови масиви. Преди 
години масово от Руенско сто-
пани на малки лозя се опла-
кваха, че няма кой да изкупи 
гроздето им.

„Добивите са по-малки и по-
добри, мисля, че тази година 
ще се пласира всичкото гроз-
де. Поне досега не съм получа-
вал никакви сигнали, че стопа-
ни на лозя имат някакъв про-
блем“, заяви председателят 
на Лозаро-винарската кама-
ра. От опит той знае, че обик-
новено такива сигнали идват 
към края на гроздобера. „Да 
не забравяме обаче, че това 
си е един вид пазарна иконо-
мика – зависи кой как се е до-
говорил, на какво се е надя-
вал“, допълва експертът. 

Въпреки че в нашия регион 
големите винзаводи си имат 
собствени лозови масиви, 
Полукчиев е категоричен, че 
специално от винзавода, къ-
дето работи, нито един соб-
ственик на лозови масиви не 
е върнат, без да му се изкупи 
гроздето.

Голям проблем на местните 
лозари през последните годи-
ни е силната конкуренция от 
Румъния и подбиването на це-
ните с тяхно грозде по наши-
те тържища. 

„Този въпрос се пов-
дигна на онлайн среща с 
Изпълнителната агенция по 
лозата и виното. Има обеща-
ние, че ще бъде проконтро-
лиран по някакъв начин този 
проблем. Държавата трябва 
да намери механизма, въпре-
ки свободното движение на 
стоки в ЕС и да защити инте-
реса на нашите производите-
ли“, сподели Полукчиев.

Що се отнася до себестой-
ността на декар лозе, може 
да се каже след приключва-
не прибирането на реколтата. 
Със сигурност обаче може да 
се каже, че вдигането на из-
купната цена на различните 
сортове грозде с 20% няма да 
покрие харчовете на собстве-
ниците на лозови масиви.
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Виното за лозарите ще бъде горчиво
4 За кокошка носачка дават 120 лева, 
за декар лозе - 44 лева

4 Пустеещи лозя ще има, ако стопаните 
не получат подкрепата на държавата

„ДИАГНОСТИЧНО-КОНСУЛТАТИВЕН ЦЕНТЪР II – 
БУРГАС ” ЕООД – ГР. БУРГАС

ЗАПОВЕД № 73 /21.09.2022 година

На основание чл.13,т.6 и чл.18, ал.2 от Наредба за ус-
ловията и реда за упражняване правата на собственост в 
търговски дружества, участието в граждански дружества 
и сключването на договори за съвместна дейност от Об-
щина Бургас във връзка с чл.57, ал.2, чл.59, Раздел ІІ и 
Раздел ІV от Наредба за придобиване, управление и раз-
пореждане с общински имоти и вещи

ОТКРИВАМ:
Процедура по провеждане на публичен търг с тай-

но наддаване за отдаване под наем, за срок от 3 /три/ 
години на следния недвижим имот:

КАБИНЕТ № 107, с площ от 20.27 кв. м., находящ се 
на І-ви етаж, северно крило на триетажната масивна сгра-
да с административен адрес: бул. “Демокрация“ №94, ця-
лата с площ от 3548 кв.м., при граници на сградата: из-
ток – бул. “Демокрация“, запад – вътрешен двор, север 
– “Бурмедика“ ЕООД – гр. Бургас., юг – “Специализирана 
болница за активно лечение по пневмо-фтизиатрични за-
болявания със стационар Бургас“ ЕООД, собственост на 
“ДКЦ ІІ-Бургас“ ЕООД – гр. Бургас. Горепосоченото поме-
щение, предмет на публичния търг с тайно наддаване ще 
се ползва като кабинет по дентална медицина.

1.  Начална тръжна цена: 
- за кабинет № 107 - месечна наемна цена, в размер 

на 403.78 лв. /четиристотин и три лева и седемдесет и 
осем стотинки/ лева, с включен ДДС;

2. Стъпка за наддаване:
- за кабинет № 107, определена в размер на 5 /пет/ на 

сто от началната тръжна цена, а именно: 20,19 лева (два-
десет лева и деветнадесет стотинки) с включен ДДС.

3. Изисквания към кандидатите: Физическо или юри-
дическо лице, регистрирано като търговец по българско-
то законодателство или по законодателството на държава 
членка на Европейския съюз; Да няма парични задълже-
ния към държавата по смисъла на чл.162, ал.2 от Данъч-
но-осигурителен процесуален кодекс, установени с влязъл 

в сила акт на компетентен орган, освен ако не е допусна-
то разсрочване или отсрочване на задълженията, както и 
задължения към Община Бургас; Да не е в производство 
по несъстоятелност или ликвидация. Да разполага с до-
кумент, доказващ, че същият притежава образователно-
квалификационна степен „Магистър по дентална медици-
на /стоматология/ и има право да извършва дентално-ме-
дицински /медико-стоматологични/ дейности.  

 4. Критерии и метод за оценка на предложенията: 
„Най-висока предложена месечна наемна цена”  в 

лева, с включен ДДС
5. Документи, които задължително следва да се съ-

държат в офертата за участие в публичен търг с тай-
но наддаване:

5.1. Заявление за участие в тръжната процедура – 
по образец, изготвен от управителя на „ДКЦ ІІ  - Бур-
гас” ЕООД;

5.2. Декларация за приемане условията на търга и всич-
ки клаузи на проекто-договора за наем - по образец из-
готвен от управителя на „ДКЦ ІІ – Бургас” ЕООД;

5.3. Оригинал на документи за внесен депозит за учас-
тие и за закупена тръжна документация;

5.4. Удостоверение за актуално правно състояние на 
кандидата, в оригинал или нотариално заверено копие, 
с дата на издаване не по-рано от един месец преди по-
даване на офертата. В случай, че кандидатът е вписан в 
търговския регистър, същият е достатъчно да  посочи ЕИК 
на кандидата. 

5.5.  Декларация (свободен текст), че кандидата няма 
задължения по смисъла на чл.162, ал.2 от Данъчно-осигу-
рителен процесуален кодекс, установени с влязъл в сила 
акт на компетентен орган, освен ако не е допуснато раз-
срочване или отсрочване на задълженията.

Преди сключване на договора, обявеният за спече-
лил търга представя оригинал на документ, издаден 
от съответните компетентни органи, за удостоверява-
не липсата на задължения по смисъла на чл.87, ал.6 от 
Данъчно – осигурителния процесуален кодекс. 

5.6. Декларация (свободен текст), че кандидата няма 
задължения към Община Бургас, както и такива по неиз-
платени задължения по договори със същата. 

Преди сключване на договора, обявеният за спече-

лил търга представя оригинал на документ за липсата 
на задължения към Община Бургас. 

5.7. Декларация от кандидата (свободен текст), че пода-
дената от същия оферта ще бъде със срок на валидност от 
90 (деветдесет) календарни дни от нейното депозиране. 

5.8. Декларация (свободен текст) за направен оглед на 
обекта, предмет на публичния търг.

5.9. Документ, доказващ, че кандидатът притежава об-
разователно-квалификационна степен „Магистър по ден-
тална медицина /стоматология/ и има право да извършва 
дентално-медицински /медико-стоматологични/ дейности. 
Представя се заверено копие на диплома и/или други до-
кументи, по преценка на кандидата. 

5.10. Наддавателно предложение, представляващо по-
сочване на началната тръжна цена и броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде увеличена. /
посочената месечна наемна цена следва да бъде в лева, 
с включен ДДС/;   

Този документ следва да се постави в отделен за-
печатан непрозрачен плик, с надпис “НАДДАВАТЕЛНО 
ПРЕДЛОЖЕНИЕ”, подписан и надписан от кандида-
та с посочване на имената му, както и обекта, за кой-
то кандидатства, 

5.11. Заверено пълномощно, когато предложението се 
подава от пълномощник.

Всички приложени в офертата копия на документи, за 
които не е посочен начин на заверка, трябва да бъдат по-
дписани, съответно заверени с „Вярно с оригинала” от ли-
цето, представляващо кандидата.

6. Търга ще се проведе от комисия, в състав от пе-
тима души – председател и четирима членове, едини-
ят от които правоспособен юрист.

7. Депозита за участие в тръжната процедура е, как-
то следва: 

- за кабинет № 107 - в размер на 1211,34 лв. /хиля-
да двеста и единадесет лева и тридесет и четири стотин-
ки/, платими по банков път по сметка на “Диагностич-
но-консултативен център ІІ” ЕООД – гр. Бургас: ІBAN: BG 
95STSA93001508019453, BІC: STSABGSF, “Банка ДСК”, 
клон гр. Бургас.

8. Документацията за участие в тръжната процедура-
та се закупува от счетоводството на „Диагностично-кон-

султативен център ІІ – Бургас” ЕООД /гр. Бургас, бул. “Де-
мокрация” №94, ет.3, стая №316/, всеки работен ден,  счи-
тано от датата на публикуване на заповедта за откриване 
на публичния търг с тайно наддаване, от 14,00 до 16.00 
часа. Цената на документацията за участие в процедурата 
е в размер на 30 /тридесет/ лева, с включен ДДС.

9. Офертите за участие в публичния търг с тайно над-
даване се подават от кандидатите в срок до 12.10.2022г. 
включително, считано от датата на публикуване в  поне 
един местен ежедневник, на съобщение за търга с мини-
мално съдържание, включващо посочените в чл.61 от На-
редба за реда за придобиване, управление и разпореж-
дане с общински имоти и вещи, данни в местен ежеднев-
ник. Съобщение със същото съдържание се поставя и на 
видно място в сградата на „ДКЦ ІІ“ ЕООД в 3-дневен срок 
от издаване на заповедта за откриване на публичния търг 
с тайно наддаване. В случай, че за горепосочения търг не 
са подадени заявления, срокът ще бъде удължен с 14 дни 
със нова заповед. В случай, че след удължаване на сро-
ка, няма подадено нито едно заявление, управителят на 
„ДКЦ ІІ“ ЕООД, въз основа на доклад от председателя на 
тръжната комисия, със заповед насрочва повторен търг, 
с нова начална тръжна цена, намалена с 10% от първо-
начално обявената, като се извършат и съответните коре-
кции в тръжната документация. При провеждане на повто-
рен публичен търг, кандидатите подават нови заявления 
за участие, при спазване изискванията, посочени в запо-
ведта за повторния търг.    

10. Оглед на обекта, предмет на търга може да бъде из-
вършен всеки работен ден, считано от датата на публи-
куване на съобщение за откриване на публичния търг, до 
изтичане на крайния срок за подаване на заявленията, от 
10,00 до 11,00 часа, след представяне на документ за за-
купена тръжна документация. 

11. Търга ще се проведе на 13.10.2022г., а именно след 
изтичане на срока за подаване на заявления, от 12,00 
часа, в сградата на „Диагностично-консултативен цен-
тър ІІ- Бургас” ЕООД– гр. Бургас, ул. „Демокрация” №94, 
ет.3, стая №310.

“ДКЦ ІІ – БУРГАС” ЕООД 
УПРАВИТЕЛ: д-р ИЛКА БАЕВА

Селим Иса



С концерта "20 години 
ДТС "Тракийче" при СУ 
"Христо Ботев" с ръководи-
тел Росица Кавръкова Ай-
тос празнува 114 години от 
обявяването на независи-
мостта на България.

С ритуал за издигане 
на националното знаме и 
празнично обръщение на 
кмета Васил Едрев запо-
чна тържественото чест-
ване в Деня на независи-
мостта, на площад "Свобо-
да" в Айтос. "Този ден го 
има, за да осъзнаем сво-
бодата си като отговор-
ност. Днес имаме свобода-

та да покажем, че сме гор-
ди хора, с независим дух. 
Да покажем, че заедно мо-
жем да се справим. С кри-
зите, с инфлацията, с еже-
дневните трудности. Ще ни 
трябват много сили и ку-
раж, и преди всичко - мно-
го работа.

Но днес е празник, кой-
то ще посветим на талант-
ливите деца на Айтос! Те са 
и традицията и независи-
мият дух на айтоското бъ-
деще", каза още в слово-
то си кметът, преди да из-
лязат на сцената над 100-
те танцьори на Детски тан-
цов състав "Тракийче" и 
Танцов клуб "Генгер", всич-
ки те, възпитаници на худо-

жествения ръководител Ро-
сица Кавръкова.

Айтозлии аплодираха та-
ланта на децата от "Тракий-
че"- състава на Средно учи-
лище "Христо Ботев", който 
през 2022 г., отбелязва 20-
годишен юбилей от свое-
то създаване. Безспорна-
та заслуга за дълголетието 
и успехите на няколко поко-
ления танцьори от "Тракий-
че" е на Росица Кавръкова. 
Стотици на площада апло-
дираха ръководителя, чове-
ка, професионалиста, който 
показа не само на децата, 
но и на стотици айтозлии 

красотата на българския 
фолклорен танц.

Заслужено беше призна-
нието на Община Айтос за 
труда й ЗА СЪХРАНЯВАНЕ 
НА БЪЛГАРСКИТЕ ТРАДИ-
ЦИИ И ЗА ДОСТОЕН ПРИ-
НОС КЪМ КУЛТУРАТА. 
Кметът Васил Едрев връчи 
на г-жа Кавръкова Почетен 
плакет с Диплом по повод 
юбилея на ДТС "Тракийче" 
и Грамота на танцов клуб 
"Генгер".

Грамота и признание за 
продължаване на традици-
ите получиха още състави-
те на читалището и на тра-
кийско дружество "1897 Пе-
тър Киприлов" - Айтос. Це-
ремонията по награждава-

нето им не можа да се слу-
чи на "Славееви нощи 2022" 
поради лошите атмосферни 
условия, "но за признание-
то и благодарността никога 
не е късно", подчерта кме-
тът Васил Едрев.

А концертът? В продъл-
жение на близо два часа 
публиката се възхищава-
ше и вълнуваше, аплоди-
раше всеки танц и се рад-
ваше искрено на таланта 
на децата и на дамите от 

клуб "Генгер". Кулминация-
та беше на финала - над 100 
танцьори на различни въз-
расти изпълниха площада, 
с благодарност към ръко-
водителката си и СУ "Хрис-
то Ботев". После поведоха 

общо айтоско хоро. Вклю-
чиха се стотици родители, 
учители, приятели, гражда-
ни... И май толкова дълго 
хоро в Айтос скоро не беше 
се случвало....

НП

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Патриотични слова, много танци и признание за ДТС 
„Тракийче“ в Деня на независимостта в Айтос

С  Ъ  О  Б  Щ  Е  Н  И  Е

Във връзка със задължението на Общинската админи-
страция да предприеме мерки, позволяващи на хората 
с физически и зрителни увреждания да се придвижват 
и гласуват на Изборите за Народно събрание, на 02 ок-
томври 2022 г. Ви уведомяваме гражданите, че са орга-
низирани и предвидени за обозначаване специали-
зирани избирателни секции,  съответно:

– СИК № 014 – Заседателна зала на Община Ай-
тос 

– СИК № 015 – Малка заседателна зала на Общи-
ната

– СИК № 016 – на ул. “Гурко”№3 - Общински цен-
тър за социални и здравни услуги /ОЦСЗУ/

Заявки за помощ /правоз/ предварително, както и в 
деня на Изборите, ще се приемат от Общинска админи-
страция - Айтос, в часовете от 8.30 до 17.00 часа /в ра-
ботните дни/, на телефон 0558 2-35-42 ; 0898 530 016, и в 
изборния ден - от 07.00 ч. до 17.00 ч.  

Предвид подадените заявки ще бъде изготвен гра-
фик.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

За труда и успехите си младите 
танцьори и ръководителят  
Росица Кавръкова бяха удостоени 
с Почетен плакет и Диплом



Златка ВЪЛЕВА,  
зам.-председател на 
Тракийско дружество „1897 
Петър Киприлов“

Във връзка със 150 години 
от рождението на Петър Кип-
рилов и 125 години от учредя-
ването на тракийска органи-
зация в Айтос, Управителният 
съвет на Тракийско дружество 
"1897 Петър Киприлов", начело 
със своя нов председател Ма-
рия Тодорова, на 17 септем-
ври т.г. организира посещение 
на килийното училище в борче-
ското село Бръшлян, обявено с 
Разпореждане на МС от 1983 г. 
за архитектурно-исторически 
резерват. 

Участие в пътуването до с. 
Бръшлян взе и Фани Трайкова 
- учител по история в СУ „Нико-

ла Вапцаров“ гр. Айтос. Айтос-
ките тракийци бяха посрещна-
ти от уредничката на музейна-
та сбирка, съхранила възрож-
денската обстановка от нача-

лото на учебното дело в Стран-
джанско.  В словото си екскур-
зоводката сподели интересни 
исторически факти и събития 
от онова време. „От история-

та е известно, че след Осво-
бождението на България, през 
1878 г., по волята на т.н. Вели-
ки сили – Англия, Германия, 
Франция и др., Малкотърнов-
ско и Лозенградско, населе-
ни предимно с българи, оста-
ват в пределите на Османска-
та империя. Жаждата на будно-
то население на Странджа за 
просвета и култура ражда съз-
даването на килийно училище 
в Сармашик (дн. с. Бръшлян). 
Тук, през 1870 година, първи 
учител е осемнадесетгодишни-
ят Петър Димитров Киприлов. 
Исторически факт е, че през 
1871 г. селото е посетено от 
Апостола на свободата Васил 
Левски, който заедно с младия 
учител Киприлов организира 
тайни революционни комите-
ти в Странджанско. 

Айтоските тракийци научиха 
още, че в с. Сармашик плам-

ва първата искра на револю-
ционната борба в Странджа 
с героичната саможертва на 
Пано Ангелов и Никола Рава-
шола, паднали за свобода и 
човешки правдини на своя на-
род. В изследванията за исто-
рията на революционната бор-
ба в Странджанския район, в 
книгата „Бунтовен марш“, (изд. 
Бургас, 1998 г.) краеведът Иван 
Желязков Бубалов, родом от с. 
Бръшлян, поет и писател, поче-
тен гражданин на гр. Бургас, 
съобщава, че песента „Ясен ме-
сец веч изгрява…“, чийто автор 
е войводата Яни Попов, посве-
тена на героите от Сармашич-
ката афера от 20 март 1903 г., за 
пръв път се запява в селското 
училище на Бръшлян. Тази пе-
сен, запята преди близо 120 го-
дини, днес е химн на тракийска-
та общност в България…“

От името на Управителния 
съвет на Тракийското друже-
ство Мария Тодорова подари 
на музея портрет на свещеник 
Киприлов, календар на друже-
ството и художествено подгот-
вен Албум със снимки из живо-
та на Айтоската тракийска ор-
ганизация, с акцент - освеща-
ване на знамето на ТД "1897 Пе-
тър Киприлов" в храм „Св. вмчк 

Димитрий Солунски", открива-
не и преиздаване биографията 
на учителя, свещеника и рево-
люционера Петър (Пею) Кип-
рилов и изграждане на паме-
тен знак на патрона на друже-
ството в Айтос. Тук следва да 
кажем, че Управителният съ-
вет на дружеството подготвя 
ново преиздаване на книгата 
с приложения – архивни фото-
графии на фамилия Киприлови, 
родословното дърво на свеще-
ника, снимки от откриване на 
паметника и списък на дари-
телите за изграждане на па-
метния знак.  

Пътуването ни върна към ми-
налото и ни даде възможност 
да преоткрием живописните 
околностите на с. Бръшлян, къ-
дето са изградени параклиси в 
чест на православни празници 
и християнски светци. Посети-
хме параклиса „Св. Пантелей-
мон“ и продължихме пътуване-
то си до Общинския център, къ-
дето разгледахме експозиции-
те на Природонаучния и Исто-
рически музеи в Малко Търно-
во. Одухотворени и удовлет-
ворени от патриотичното пъ-
тешествие, тракийската група 
пое с песен по обратния път 
към дома.

Сваляне на таксите на 
круизните кораби, за да 
се подпомогне туризмът, 
подпомагане на земе-
делските производители 
в страната и въвеждане 
на по-сериозни санкции 
за шофиране в нетрезво 
състояние, включително 
и конфискация на авто-
мобила, са личните кау-
зи, за които кандидатът 
за народен представи-
тел от листата на “БСП 
за България” в Бургас То-
дор Байчев ще се бори 
в следващия парламент. 
Това сподели той в пре-
даването “Студио иконо-
мика” по БСТВ.

“Таксите, които трябва 
да плати един круизен ко-

раб в Бургас, са по-скъ-
пи от тези в Истанбул. 
На какво основание ние 
прогонваме платежоспо-
собните туристи от об-
ласт Бургас?”, недоумя-
ва Байчев, който комен-
тира, че отдавна се опит-
ват да направят приста-
нище Бургас зона само за 
увеселение и по този на-
чин се спъва пристанищ-
ната дейност и бизнеси-
те, за да се построят ня-
колко заведения и хоте-
ли на брега на морето. 
“В недалечното минало 
от пристанище Бургас се 
вкарваха въглища и же-
лязо за Сърбия и Маке-
дония. Имаше постоянна 
опашка от камиони, кои-

то товареха контейнери, 
а сега целият този биз-
нес не съществува”, ко-
ментира той.

Кандидатът за народен 
представител от леви-
цата е категоричен, че в 
Бургас трябва да се при-
влекат инвеститори, тъй 
като в момента градът е 
на 18-о място по ниво на 
заплати в страната. “Има-
ше навремето една та-
бела – “Бургас – най-до-
брият град за живеене”, 
но няма как да живееш 
добре без пари”, отбеля-
за Байчев. Говорейки за 
проблемите на областта, 
кандидатът за народен 
представител обясни, че 
в Карнобат трябва да се 

изгради обходен път, тъй 
като целият поток от то-
варни автомобили за Шу-
мен минават през града, 
което предизвиква много 
ПТП с пострадали хора. 
Той посочи още, че оби-
колен път трябва да се 
построи и в Айтос, който 
има сходен проблем.

В заключение Тодор 
Байчев призова българ-
ските избиратели на 2 ок-
томври да гласуват раци-
онално, а не емоционал-
но. “БСП е партия, която 
преглътна обидите, загър-
би своето его и показа, че 
може да върви ръка за 
ръка с останалите в име-
то и за благото на стра-
ната.”
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Областно пътно управле-
ние – Бургас стартира об-
ществена поръчка за избор 
на изпълнител за изработ-
ване на технически проект 
за кръгово кръстовище на 
път III-208 Провадия – Айтос, 
при 92-ри км и за мерки за 
успокояване на движението 
на входа на гр. Айтос.

Съществуващото път-
но кръстовище при 92-ри 
км на третокласното тра-
се при пресичането с об-
щински път в чертите на 
град Айтос, представлява 
четириколонно кръстови-
ще без светлинна сигнали-
зация. Целта е да се про-
мени типът на кръстовище-
то от четириклонно в кръ-
гово, с което ще се подо-
брят технико-експлоатаци-
онните му характеристи-
ки и ще се осигури безкон-
фликтно преминаване на 

транспортните потоци, как-
то и безопасното премина-
ване на пешеходците през 
кръстовището.

Срокът за изпълнение на 
проектантските работи е 60 

календарни дни и започва 
от датата на сключване на 
договора, и включва само 
времето за проектиране. 
Изпълнението на проектни-
те работи ще се извърши в 

три междинни етапа.  
Прогнозната стойност на 

поръчката е 9500 лв. без 
ДДС. Срокът за подава-
не на офертите е 20 октом-
ври 2022 г.

ОПУ с поръчка за технически проект - 
опасното кръстовище ще става кръгово 

Айтоските тракийци отбелязаха 150 години от 
рождението на Петър Киприлов в Бръшлян

Тодор Байчев: Бургас има нужда от реални 
инвеститори, градът се срина до 18-о  
място по ниво на заплати в страната 
В „най-добрия град за живеене“ няма как да живееш без пари

Трябва ви книговезница?!
Лесно е! Подвързия от всякакъв вид, бързо и 
красиво подвързване на учебници и тетрадки 

в Айтос, в книговезница „Касиопея“.
Ул. „Димитър Зехирев“ 52, тел. 0884 161 002

ОБЯВИ
• Град Поморие, тел. 0877 082 018, продава нов Seat 

Mii, 13 000 km – 18 500 лв.
• Отдавам под наем земеделски имот с площ 1,398 дка, 

находящ се в м. Бежбунар в землището на с. Тополица. 
до водостопното съоръжение на община Айтос. цена по 
споразумение. За контакти:  тел. 0879 168 017  

• Тел. 0894664003 Айтос - Лена, продава пиано Komitas, 
настроено, в отлично състояние - цена 500 лв.



Бранимира НИКОЛОВА

Ботевци отбелязаха Евро-
пейския ден за пътна безопас-
ност със среща с инспектор 
"Пътен контрол" Александър 
Врабчев и инспектор "Детска 
педагогическа стая" Нели Ге-
оргиева от РУ на МВР Айтос. 

Срещата е по повод ини-
циативата "Ден без загинали 
на пътя", която за седма го-
дина Европейската мрежа на 
службите на пътна полиция 
ROADPOL организира в рам-
ките на Дните на безопасност-
та на пътя между 16 и 22 сеп-
тември с мото "Остани жив! 
Пази живота!" (Stay alive and 
save lives).

Тази година за Ден без за-
гинали на пътя беше опреде-
лен 21 септември. Учениците 
на СУ "Христо Ботев" израбо-
тиха рисунки по темата, а с 
гостите от РУ разговаряха за 
реални ситуации по пътища-
та, които застрашават живо-
та и здравето.

Успешна, ползотворна и 
много пълноценна работ-
на среща на членовете на 
СНЦ "Българска Асоциа-
ция на Зоопарковете и Ак-
вариумите" (БАЗА), в коя-
то членува и Зоопарк - Ай-
тос, се проведе в гр. До-
брич на 19, 20 и 21 септем-
ври. Още важни решения 
ще вземе Общото събра-
ние на Асоциацията, което 
ще се проведе на 9 ноем-
ври в Стара Загора, каза 
за НП управителят на Зоо-
парка Росица Златева, коя-
то е член на Управителния 
съвет на БАЗА.

Домакин на срещата 
беше ОП „Център за защи-
та на природата и живот-
ните" – Добрич, с директор 
Христин Христов, а участни-
ци в срещата - директори и 
управители на ОП "Зооло-
гическа градина - София", 
ОП "Спасителен център и 
зоопарк - Варна", Зоопарк 

- Айтос, Зоопарк - Благоев-
град, Зоопарк - Разград, Зо-
опарк - Стара Загора и Зо-
опарк - Павликени.

Участниците в работната 
среща бяха приветствани от 
Йордан Йорданов - кмет на 
община Добрич, който из-
рази подкрепата си за иде-
ите и работата на БАЗА.

В рамките на форума бяха 
обсъдени въпроси, свърза-
ни с изпълнението на изис-
кванията на ДИРЕКТИВА 
1999/22/ЕО и Съвета, относ-
но държането на диви жи-
вотни в зоологически гра-
дини; екологичната роля и 
възможностите на отделни-
те зоопаркове - за принос в 
опазването на биологично-
то разнообразие.

Участниците споделиха 
своя опит и проблемите, 
пред които са изправени. 
Съобразявайки утвърдени-
те добри практики, ръково-
дителите на зоопаркове оч-

ертаха и бъдещата визия за 
развитие. Опитът и идеите 
си за Зоопарк - Айтос пред-
стави и управителят Росица 
Златева.

"Споделям разбирането, 
че българските зоологиче-
ски градини имат потенци-
ал, който могат да разви-
ят. Надявам се те да се ут-
върждават като екологич-
но значим фактор с реален 
принос за опазване на ди-
вите животни и природата", 

каза адв. Емилия Тончева - 
почетен член на Сдружени-
ето и лектор на семинара в 
Добрич.

Членовете на СНЦ "БАЗА" 
бяха запознати и с изис-
кванията за лицензиране 
на зоологическите гради-
ни - с действаща норматив-
на уредба, както и с въпро-
си, свързани с процедури-
те по CITES. Валери Геор-
гиев - държавен експерт в 
отдел "Биологично разноо-

бразие" в дирекция "Наци-
онална служба за защита 
на природата", МОСВ беше 
специален гост-лектор на 
срещата.

"Необходимо и важно е 
да обединим усилия за по-
стигане на стратегически-
те цели за развитие на бъл-
гарските зоопаркове", из-
рази мнение Добромир Бо-
риславов - Директор на 
ОП "Зоологическа градина 
- София".

Срещата беше органи-
зирана специално за чле-
новете на СНЦ "БАЗА" и 
се проведе по инициатива 
на Управителния съвет на 
Сдружението, чийто пред-
седател е Иванка Стояно-
ва. В работната среща-се-
минар участва и курато-
рът на Зоологическа гра-
дина - София, уредници на 
зооколекции и ветеринар-
ни лекари.

Една от разискваните 
теми беше свързана с кон-
сервационната дейност на 
зоопарковете. За НП Зла-
тева потвърди, че предстои 
и Зоопарк - Айтос да участ-
ва в такава консервацион-
на дейност. "Целта е в зоо-
парковете да се развъждат 
диви животни, които след 
това да бъдат връщани в 
природата. Посетихме Зо-
опарк - Добрич и един от 
примерите там е конят на 
Пржевалски - единствени-
ят див кон, който се среща 
на свобода в природата", 
обясни Златева. 

НП
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Зоопарк - Айтос ще участва и в консервационна дейност 

Развъждане на диви животни, 
които да се връщат в природата

Европейският ден за пътна 
безопасност в СУ „Христо Ботев“ 

Тодор Байчев: Бургас има нужда от реални 
инвеститори, градът се срина до 18-о  
място по ниво на заплати в страната 

Директори и управители обединяват усилия за развитие на българските  
зоопаркове

Йордан Йорданов - кмет на община Добрич в под-
крепа на идеите и работата на БАЗА

Адв. Емилия Тончева - почетен член на Сдруже-
нието и лектор на семинара и директорът на Зоо-
парк - Добрич Конете на Пржевалски в Добричкия зоопарк

П   О   К   А   Н   А

Уважаеми  дами  и  господа  общински  съ-
ветници,
Уважаеми  господин  кмет  на  Община  Ай-
тос,

С настоящата покана Ви уведомявам, че на ос-
нование чл.23, ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.31, ал.2, 
т.1 от ПОДОСВОА на Община Айтос, свиквам ТРИ-
ДЕСЕТ И ШЕСТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съ-
вет Айтос, което ще се проведе на 28.09.2022 г. 
(сряда) от 9:30ч. в заседателната зала на Общи-
на Айтос,  при  следния  проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
1. Предложение с вх.№ ОбС-244/15.09.2022 г. 

от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
упълномощаване на представител на община Ай-
тос за участие в извънредно  общо събрание на 
акционерите на „УМБАЛ-Бургас” АД гр.Бургас и оп-
ределяне на позиция и мандат по решенията, кои-
то следва да се вземат.

2. Докладна записка с вх.№ ОбС-253/16.09.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
предоставяне безвъзмездно право за управление 
на част от недвижим имот – частна общинска соб-
ственост, представляваща стая №3, с площ 42.80 
кв.м и  стая №4, с площ 38.60 кв.м, част от чет-
върти етаж на административна сграда, находяща 
се на ул.”Богориди” № 2, поземлен имот № 56 в 
кв.121 по плана на  гр.Айтос.

3. Докладна записка с вх.№ ОбС-247/16.09.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но прекратяване на съсобственост между Общи-
на  Айтос и физическо лице в УПИ Х-4238, кв.212 
по плана на гр. Айтос, с адрес: гр.Айтос, ул.“Бяло 
море“ №7.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-245/16.09.2022 
г. от Мариана Димова – зам.кмет на Община Айтос, 

относно прекратяване на съсобственост между Об-
щина  Айтос и физически лица в УПИ Х-165, кв.45 
по плана на с. Съдиево, община Айтос.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-246/16.09.2022 
г. от Мариана Димова – зам.кмет на Община Айтос, 
относно прекратяване на съсобственост между Об-
щина  Айтос и физическо лице в УПИ І-224, кв.17 
по плана на с. Лясково, община Айтос.

6. Докладна записка с вх.№ ОбС-248/16.09.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но прекратяване на съсобственост между Общи-
на  Айтос и физическо лице в УПИ ІІ-70, кв.17 по 
плана на с. Чукарка, община Айтос.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-249/16.09.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но прекратяване на съсобственост между Общи-
на  Айтос и физическо лице в УПИ ІІІ-134, кв.23 
по плана на с. Пирне, община Айтос.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-250/16.09.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но прекратяване на съсобственост между Общи-
на  Айтос и физическо лице в УПИ VІІІ-57, кв.16 по 
плана на с. Пещерско, община Айтос.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-252/16.09.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
продажба на земеделска земя – частна общинска 
собственост на собственика на законно постро-
ена сграда в ПИ № 860,  находящ се в местност 
„Провадийско шосе”, землище гр. Айтос.

10. Докладна записка с вх.№ ОбС-251
/16.09.2022 г. от Васил Едрев – кмет на Общи-
на Айтос, относно продажба на недвижими имо-
ти - земеделски земи, представляващи частна об-
щинска собственост, чрез провеждане на публи-
чен търг с явно наддаване, 9 броя.

11. Питания

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

АЙТОС

Тестово гласуване с машини  
в Община Айтос - до 29 септември

На 14 септември 2022 г. във фоайето на Община Айтос беше инсталирана маши-
на за тестово гласуване. Машината ще бъде на разположение на желаещите да се 
текстват преди парламентарния вот на 2 октомври 2022 г, до 29 септември, в часове-
те от 10.00 до 17.00 часа.

Тестово гласуване с машина има и в населените места на общината. Графикът е 
обявен от кметовете по места.

НП



1332 година! Не, няма печатна 
грешка - това е годината, в която 
е създадено айтоското село Ка-
раново. Аналите, запазени в Сли-
венска митрополия, категорич-
но сочат, че точно тогава, преди 
690 години, 30 български семей-
ства се заселват на около осем 
километра, югозападно от Айтос, 
в местността Юртата, за да сло-
жат началото на селището Аза-
плий (Караново).

Горди с родовия си корен и с 
богатата си история, карановци 
отбелязаха тържествено кръгла-
та годишнина от рождението на 
селото на 24 септември. Големи-
ят празник подобаващо зачете и 
друга една кръгла годишнина - 130 
г. от създаването на единствения 
православния храм в селото - "Св. 
Архангел Михаил". Селото е пре-
именувано на Караново през 1934 
г. Според разказите на местните - 
по това време в селото върлува-
ла болест, погубваща много хора. 
Наричали я "каран" - черна болест 
- та оттам и - Караново.

Водосвет за здравето, спасе-
нието и благоденствието на ка-
рановци, отслужен от енорийски 
свещеник Ромил Георгиев, събра 
домакини и гости в карановската 
църква. Основният камък на хра-
ма е положен на 3 май 1892 г. В 
първото църковно настоятелство 
са избрани Нено Христов, Гани 
Стоянов, Стамат Костов, Коста 
Тодоров. Храмът е обзаведен с 
дарения от местни хора - Кос-
тадин Караиванов, Кольо и Яно 
Димчеви, дядо Богдан Златанов, 
Стоян Тодоров, Ради Великов и 
др. В чест на патрона на църква-
та всяка година на 21 ноември в 
селото се устройва събор. "Днеш-
ният празник е и мой празник, по 
причина, че тук в този храм съм 
направен за първи път иподякон. 
Окриля ни Св. Архангел Михаил, 
който е военачалник, а Караново 
е село на воини, в което трябва 
да има родолюбие. Благодаря на 
кмета, на настоятелите, на всич-
ки вас, защото още в първия ден, 
когато стъпих в този храм като 
енорийски свещени, ме приехте 
с широко сърце в своите обятия. 
Искам да честитя този празник, 
който е за всички миряни, това е 
нашият празник", каза в словото 
си в храма отец Ромил.

Леко и спокойно се диша в Ка-
раново - и въздухът е чист, и хо-
рата усмихнати, и природата - 
красива, а улиците им като град-
ските - асфалтирани. Кметът Ни-
колай Ненков сърдечно посреща 
съселяни и гостите. До него - се-
кретарят на Кметството Мария 
Вълканова и секретарят на На-
родно читалище "Петър Житаров 
1928", Тодорка Димова. Те три-
мата са и главните организато-
ри на Карановския празник. Ре-
шили, че двете годишнини са из-
ключителен повод да бъдат по-
четени и историята, и настояще-
то, и няколко поколения каранов-
ци, оставили незаличими следи 
в родното място. И с рядко сре-
щан вече, възрожденски ентусиа-
зъм се захванали да организират 
тържеството. Все пак - не всяко 
село може да се похвали с 690-и 
рожден ден.

Слънчев и топъл се оказа Де-
нят на Караново, много бяха и 
гостите. Да подкрепи каранов-
ския екип пръв пристигна кметът 
на община Айтос Васил Едрев. 
Празника уважиха Пламен Янев 
- зам. областен управител на об-
ласт Бургас, генералът от запа-
са Галимир Пехливанов, който е 
роден в Караново, представите-
ли на политически сили в облас-
тта, айтоски общински съветници, 
кметове на населени места, чита-
лищни секретари и дейци, и мно-
го граждани с карановски корен. 
Имаше и представители на Инсти-
тута по растително генетични ре-
сурси в Садово, които гостуваха 
на един от спонсорите на праз-
ника - "Агродар България" ЕООД 
- Айтос. Тук беше и румънският 
представител на международна 
компания за препарати за биоло-
гично производство, който е гост 
на агрофирмата. "Агродар Бълга-
рия" ЕООД - Айтос са изключител-
но иновативни, радетели на бъл-
гарските сортове. По-голяма част 
от стопанството е заето с бъл-
гарски сортове, което е компли-
мент към родната селекция", беше 
оценката на представителите на 
Института за айтоската агрофир-

ма, която обработва земи и в зем-
лището на Караново

В празничното си обръщение 
към съселяните и гостите, кме-
тът на Караново Николай Нен-
ков благодари за приноса им за 
развитието на селото. "За всич-
ки нас, карановци, родната земя 
е безценна. Тук слънцето свети 
по-ярко, тук хълмовете са по-зе-
лени, тук хората са по-добри. За-
щото тук са родните домове, тук 
живеят най-близките ни! 

Година след година предците 
ни са изграждали селото. С вя-
рата, че градят нашето бъдеще. 
И с надеждата, че ние, техните 
наследници, ще продължим де-
лото им. През последните годи-
ни постигнахме мечтата на мно-
го предишни поколения. Изгра-
ден беше нов асфалтов път, об-
новена беше централната ули-
ца, която преминава от единия 
до другия край на селото. Това е 
огромна инвестиция в бъдещето 
на Караново, за която искам да 
благодаря от Ваше име на кмета 
Васил Едрев, на Общинския съвет 
и на общинската администрация", 
каза още в словото си Ненков и 

подчерта, че карановци са без-
прецедентен пример за силната 
връзка с родния край. И отправи 
призив към всички с карановски 
корен е: "Връщайте се по-често в 
родното място, защото каранов-
ци почитат своя род!" 

Кметът на община Айтос Васил 
Едрев сърдечно поздрави кара-
новци за двойния празник и из-
рази почитта си към първосъзда-
телите на селото, към дарители-
те и строителите на 130-годишния 
карановски храм. "Благодаря на 
всички Вас, които днес с делата 
си градите бъдещето на Карано-
во, въпреки трудностите. Вярвам, 
че и в годините напред ще имате 
много поводи за гордост и момен-
ти на истинска удовлетвореност! 
Защото дълбоките корени Ви да-
ват заряд да надграждате по-
стигнатото! Нека домовете Ви са 
пълни с мир, вяра и любов! Нека 
празниците Ви са повече!", бяха 
пожеланията на кмета Васил Ед-
рев към жителите на селото.

Икона на св. Архангел Михаил 
за юбилея на храм поднесе гра-
доначалникът на свещеник Ро-
мил Георгиев. Картина на айтос-

ката художничка Димитрина Мур-
гова - Желева пък беше подаръ-
кът на Община Айтос за Кметство 
с. Караново.

Областният управител на Бур-
гас Мария Нейкова изпрати чрез 
зам. областния управител Янев 
Поздравителен адрес по случай 
кръглите годишнини. Кметът на 
селото Николай Ненков удостои 
с Плакет и Диплом заслужили ка-
рановци, които с труда си са доп-
ринесли за развитието на земе-
делието, икономиката, културата 
и социалния живот. Местни хора, 
работили десетилетия в различ-
ни служби в Караново, получи-
ха грамоти.

Големият концерт пред чита-
лището събра десетки таланти - 
Петя Костадинова и Владислав 
Василев, децата от ДГ с. Кара-
ново с ръководител Стефка Сто-
янова, детският танцов състав 
"Здравец" при НЧ "Петър Жита-
ров-1928" с. Караново. Деца-са-
модейци с ръководител Тодорка 
Димова рецитираха вълнуващи 
стихове за родното село. В кон-
церта участваха и Група за на-
родни песни гр. Айтос, с ръково-

дител Пенка Димова, фолклорна 
танцова група "Тракийци" при НЧ 
"Обнова-1923" гр. Бургас, кв. Ве-
трен, с ръководител Нели Ненко-
ва, акробалет "Тиара" гр. Айтос, с 
ръководител Златина Колева, де-
цата от клуб по спортна акроба-
тика "Орел" гр. Айтос с треньор 
Катя Цанева и народната певи-
ца Цветелина Стойчева

От водещия Веселин Ханджи-
ев присъстващите научиха още за 
историята на селото. По време на 
османското владичество Карано-
во се управлявало от Осман бей. 
По имената на трите му съпруги 
и до днес са запазени наимено-
ванията на местностите наоколо 
- "Фатмелика", "Фиерлъка" и "Ин-
джирлъка". От това време са и го-
лемите български родове в село-
то - Радиоловите, Чочооловите, 
Урумовите, Камбурските, Терзий-
ските, Яланджиите и др. 

Смесено училище, до четвър-
то отделение е открито през 
1875 г. Преподавали двама учи-
тели, които водили слети класо-
ве с общо 54 ученици. Преди 100 
г., през 1921 г., в селото е откри-
то основно училище. Най-дълго-
годишен директор на училището 
е Ганчо Пехливанов, а най-дъл-
ги години в селото учителстват 
Иван и Гина Узунови. През съща-
та тази 1921 г. учители в Карано-
во са Добра Дрезова, Георги Да-
лакчиев, Мария Василева и Жей-
на Жечева. През 2007 г., поради 
малкия брой на децата, каранов-
ското училище е закрито. Но пък 
и до днес отворена за децата на 
с. Караново е детската градина, 
открита през 1974 г.

Знае се и историята на мест-
ното читалище, създадено през 
1928 г. Същата година, група ен-
тусиасти събират по 15 лв. член-
ски внос и провеждат първото чи-
талищно заседание, на което ре-
шават новородената читалищна 
институция да се казва "Светли-
на". Председател на Читалищно-
то настоятелство е Неделчо Въл-
чанов, зам.-председател Въльо 
Николов, а секретар - Иван Те-

нев. Читалищното дело старти-
ра с 30 читалищни членове, през 
2022 г. броят им е 180. Днес чита-
лището носи името на родения 
в Караново първи кмет на Бур-
гаската комуна Петър Житаров, 
дарил през 1938 г. книги на стой-
ност 5 хил. лв.

След освобождението от тур-
ско робство Караново е обяве-
но за община, в чийто състав 
влизат селата Чукарка, Драгово, 
Вратица, Винарско, Малка поля-
на, Пирне и Кръстина, а през 1939 
г., с доброволен труд, е довърше-
на сградата на селското Общин-
ско управление (сега Кметство-
то). През 1963 г. селото е водос-
набдено и във всеки дом вече има 
питейна вода.

След 9 септември 1944 г. за 
кмет на общината е избран Ни-
кола Клянтев, а на съставни-
те села са назначени наместни-
ци. До 1948 г. кмет на Караново 
е Йордан Вълчев Урумов. След 
1948 г. кметове на селото са Ган-
чо Илиев, Ангел Славов, Вълчан 
Костов, Неделчо Захариев, Ге-
орги Ганчев, Петко Желязков, 
Георги Канев, Стайка Димова, 
Белчо Белчев, Димчо Владими-
ров и Николай Ненков (мандат 
2019-2023 г.)

Здравно-акушерска служба в 
Караново се открива в края на 
1944 г. Сграда за службата е по-
строена през 1985 г. Като фел-
дшер работи Белчо Белчев, а 
като медицинска сестра - Белу-
на Вълчанова, която е медицин-
ското лице с най-дългогодишен 
стаж в селото.

Активен е и политическият жи-
вот в селото още от 1903 г. Тога-
ва се оформя групата на БЗНС с 
инициатори Петко Немцов, Сто-
ян Ганев и Йордан Тончев. По 
време на Септемврийското въс-
тание през 1923 г. заподозрени 
в съучастие са Андрей Николов, 
Йордан Боруков, Въльо Андреев 
и Ненчо Леков.

Още през 1923 г. 11 каранов-
ци поставят началото на кредит-
на кооперация "Братство". През 
1945 г. към нея се създава отдел 
ТКЗС, с председател Ганчо Стоя-
нов и директор Кольо Янков. Ос-
нователи на ТКЗС са 56 души, ко-
ито внасят в стопанството земи-
те и добитъка си.

През 1958 г., Караново и Винар-
ско се обединяват в едно общо 
стопанство с председател Стамат 
Костадинов, а от 1964 г. председа-
тел е Петър Каричаров. През 70-
те г. на м. в. стопанството влиза 
в състава на АПК-Айтос.

За 690-годишното село могат 
да се напишат още стотици фа-
кти и събития. Но тях ще ги пом-
ни местната история. Ще ги пом-
нят и днешните жители, които с 
големия празник на родното село 
на 24 септември показаха, че по-
читат своите предци, обичат сво-
ето Караново и ще предадат дъл-
голетната традиция на децата и 
внуците си.

Екипът, който положи из-
ключително много труд и уси-
лия да организира празника 
- кметът Николай Ненков, се-
кретарят на Кметството Ма-
рия Вълканова и секретарят 
на Народно читалище "Петър 
Житаров 1928", Тодорка Ди-
мова благодарят на спомоще-
ствователите на празнично-
то събитие: "АГРОДАР Бълга-
рия" ЕООД - гр. Айтос, "Агро-
ринг инвест" ЕООД с. Винар-
ско, "Алфа Агро Айтос" ООД, 
"Радослава 2000" - гр. Айтос, 
ЗП Георги Христов, Петя Ган-
чева, Дочка Ганчева, Николай 
Събев, сем. Петър и Руска Нен-
кови, Стойчо Панайотов, Недко 
Недев, Радостин Друмев, д-р 
Гинчо Тонев, Станимир Миха-
лев, Живка Колева, Ненчо Ди-
мов, Георги Янев.
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С водосвет, голям концерт и дълги хорˆ 

Караново отбеляза двоен празник
690 г. от създаването  
на селото и 130 г. от 
изграждането на храм 
„Св. Архангел Михаил“
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- Г-í Нèêîëîв, зàùî ìëàä ÷î-
вåê êàтî Вàñ èзáèðà äà ðàáî-
тè зà ðàзвèтèåтî íà ñåëñêèтå 
ðàéîíè?

- Защото смятам, че това е въз-
можност да върнем младите хора 
и особено семействата на село. 
Като казвам „на село“ нямам 
предвид, че трябва да се откажат 
от удобствата на градовете, а че 
трябва да направим така, че се-
лата да станат по-модерни и така 
да привлекат способни хора, кои-
то да развиват бизнес там.

Все повече хора напускат пре-
населения град, за да изберат 
спокойствието и тишината на 
близките села. Там обаче няма 
достатъчно добри условия за нор-
мален живот.

- Кàêъв å íàé-ãîëåìèят ïðî-
áëåì в ñåëàтà, ñïîðåä Вàñ?

- В 21 век в голяма част от бъл-

гарските села няма изградена 
канализационна система. Водо-
снабдителната и улична инфра-
структура са крайно компроме-
тирани. Ще настоявам държава-
та, чрез постановления на Ми-
нистерски съвет или европроек-
ти, да помогне за развитието на 
селските райони.

Това би подпомогнало иконо-
миката на регионите, а и на дър-
жавата. Ще се увеличи произ-
водството на различни култури, 
на плодове и зеленчуци. Младите 
хора имат достъп до много инфор-
мация и са готови да експеримен-
тират и биха направили нововъве-
дения в селското стопанство.

Облагородяването на селата би 
разширило потенциала за разви-
тие и на селски туризъм и би при-
влякло повече хора да се върнат 
да живеят и да развиват бизнес 

на село.
Селата от Созополска общи-

на имат капацитет да развиват 
този сектор. Близо са до море-
то, до Бургас и Созопол. Същото 
важи и за селата по цялото Чер-
номорие.

- Кàêвî äðуãî èì ëèïñвà, 
зà äà ñтàíàт ïðåäïî÷èтàíè îт 
ìëàäèтå?

- Когато стана народен пред-
ставител, ще настоявам във вся-
ко село с повече от 100 души на-
селение да се изгради, или да се 
ремонтира, ако вече има, ВиК 
система. Може да звучи малко 
невероятно, но е недопустимо в 
21 век хората, където и да живе-
ят, да нямат елементарни хигиен-
ни условия.

Продължава на стр. 3

Четете на стр. 4

На емблематичния 15 септември 
созополски деца бяха отличени 

за своите постижения
Четете на стр. 2

„Нестле за Живей активно! 
2022“ в Созопол

Уважаеми дами и господа,

За мен е удоволствие от името на общинското ръководство и лич-
но от свое име, да отправя най-искрени поздравления и пожелания 
до всички Вас по повод Международния ден на възрастните хора  – 
1 октомври.

На днешния ден всички ние изразяваме своето възхищение и бла-
годарност към Вас за примера, който давате на бъдещите поколе-
ния за несломимия човешки дух, преминал през бурите на живота и 
за нестихващото желание да бъдете полезни, както на себе си, така 
и на обществото.

Бъдете горди от постигнатото и продължавайте с Вашата актив-
на дейност да допринасяте за обогатяване на културния и  
социален живот на община Созопол.

Поздравявам Ви и най-искрено Ви пожелавам здраве, 
дълголетие и достойни старини!

Честит празник!

Тèхîìèð ЯНАКИЕВ 
Кмет на община Созопол

Поздравителен адрес по повод  
Международния ден на възрастните хора

Четете на стр. 3

Четете на стр. 3

Четете на стр. 2

Кметът на общината:  
Изпълнявам поетия към 
жителите на Зидарово 
ангажимент за ремонт  

на площада 

Тихомир Янакиев направи  
отчет за изпълнението  

на Бюджет 2021 г.

Отиде си великият 
Досьо Досев

Андрей Николов: Държавата 
трябва да използва възможностите 

на селските райони
Андрей Николов е един от младите кандидати на Коалиция „БСП за България“ 

на извънредните парламентарни избори. Той живее и работи в Созопол и един от 
неговите приоритети е облагородяването и развитието на селските райони



27 ÑЕПТЕМВРИ 2022ñтð. 2 Ñî зî ïîë ×ô8
„Нестле за Живей активно! 2022“ в Созопол
Училищата в Созопол и 

Черноморец, Футболен клуб 
„Созопол“, Гребен клуб, Об-
щинска администрация и об-
щински съветници се вклю-
чиха в спортната инициати-
ва в морския град

За пореден път в Созопол 
се проведе спортно меро-
приятие в подкрепа на здра-
вословния начин на живот. 
На 21 септември, когато от-
белязахме и Световния ден 
на мира, малки и големи об-
лякоха спортни екипи и се 
включиха в крос по марш-
рут в Стария град на Созо-
пол. Официален старт на съ-

битието даде кметът Тихо-
мир Янакиев, който бе пос-
ледван от служители от Об-
щинска администрация, об-
щински съветници и много 
граждани. 

„Община Созопол при-
ветства всички спортни ме-
роприятия и прави всичко 
възможно за развитието на 
спорта и популяризирането 
му сред децата“, коментира 
Янакиев.

С огромен ентусиазъм се 
включиха и „небесносините“ 
футболисти от детска юноше-
ска школа, които бяха воде-
ни лично от техния треньор 

Петър Кюмюрджиев, гре-
бците от местния клуб и тех-
ния треньор Николай Георги-
ев и много ученици и препо-
даватели от СУ „Св. св. Ки-
рил и Методий“ - Созопол 
и ОУ „Христо Ботев“ - Чер-
номорец. Финалът на кроса 
бе на емблематичния слън-
чев часовник, дело на по-
четния гражданин Иван Ба-
хчеванов.

На алеята до яхтеното 
пристанище спортните ак-
тивности продължиха. На 
обособена сцена детски тан-
цов състав „Черноморче“ към 

НЧ „Димо Николов 1908“ – гр. 
Черноморец с ръководител 
Михо Михов потопиха при-
състващите в неповторима-
та атмосфера на българския 
фолклор. Всеки желаещ да 
научи нови хороводни стъпки 
получи своето танцово обуче-
ние на открито. Веднага след 
тях започна лека табата тре-
нировка с Цани Карафизова 
за всички почитатели на този 
вид спорт.

Идеята на тазгодишното 
издание на „Нестле за Жи-
вей активно!2022“ бе да про-
вокира, колкото може пове-

че хора да открият и танците 
като забавна и здравослов-
на алтернатива да водят по-
активен начин на живот и да 
се вдъхновят да включат тан-
ците в ежедневието си.

Акцент на събитието, кое-
то се проведе на 21.09.22 г. в 
Созопол, отново бяха деца-
та, които под мотото „Нес-
тле за по-здрави деца“ с ши-
роки  усмивки се включиха 
както в кроса, така и в дру-
гите спортни активности, а 
накрая сладко си похапна-
ха плодове и здравословни 
мюсли барчета.

Пðåäñåäàтåëят íà  
ПК „Чàéêà“ ñ ïîзäðàв ïî 

ïîвîä Мåæäуíàðîäíèя äåí 
íà възðàñтíèтå хîðà

Уважаеми дами и господа,
Днес е нашият празник и аз отправям към вас най-ис-

крени благопожелания за здраве и бодър дух.
Ние сме хора, посветили целия си живот на труд за 

благото на децата ни, хора с достойнство. За нас, пен-
сионерите, контактите са важни, да се съберем, да по-
говорим за това, което ни вълнува. Животът е кратък и 
минава като сън. Старостта е неизбежна, но трябва да 
бъдем оптимисти, да имаме смелост, да търсим добро-
то в живота.

Вашите достойни години са доказателство за богат 
жизнен опит и мъдрост. Продължавайте да сте опора 
на вашите близки и нека тяхната подкрепа и обич е ва-
шата рецепта за здраве.

Пожелавам ви да бъдем заедно, в добро здраве, дъл-
ги години да се подкрепяме и уважаваме! Нека обич бу-
шува в сърцата ни и ни дава надежда и сили за по-ху-
бави и светли дни!

Чåñтèт ïðàзíèê, ìèëè хîðà!

Ñèéêà Руïîвà
Председател на ПК „Чайка“

На 30.09.2022 г. от 14:00 ч. в пенсионерски клуб 
„Чайка“ ще бъде отбелязан Международният ден 
на възрастните хора. Заповядайте!

След 19-годишна пау-
за небезизвестният Иван 
Милков-Киборга катего-
рично отвя конкуренция-
та в състезание по боди-

билдинг. 
Той се класира на II мяс-

то при ветерани и на II мяс-
то при мъже над 100 кг в На-
ционалното републиканско 

първенство, като разлика-
та с първенците в категори-
ите е само 1 точка.

Росен Ройдев, който 
също е трениран от Тони 
Шивачев, се класира на III 
място в категория „Менфи-
зик“, 173 см.

Боксьорът Петър Дра-
ганов записа поредна по-
беда на професионалния 
ринг. В началото на месец 
септември той се изправи 
срещу Теодорос Вракас. 

Драганов победи своя съ-
перник с технически нока-
ут още в първия рунд. Така 
той вече може да се похва-
ли със своята четвърта по-
редна победа в професи-
оналния бокс, като три от 
тях са с нокаут.

Двубоят се проведе в 
София и беше част от про-
грамата на рейтинговите 
мачове, организирани от 
„Про бокс промоушън“ и 
„Алексеев боксинг промо-
ушън“.

Дирекция “Социално подпомагане” – Созо-
пол уведомява гражданите, че на 24.08.2022 г. 
между Министерството на земеделието, храни-
те и горите (МЗХГ), Министерството на труда и 
социалната политика (МТСП), и Агенция за со-
циално подпомагане (АСП) е подписано Спо-
разумение за взаимодействие и сътрудничест-
во при оказване на подкрепа на правоимащите 
лица, на които е издадена заповед за отпуска-
не на целева помощ за отопление с твърдо го-
риво за отоплителен сезон 2022-2023 г. по реда 
на Наредба № РД – 07-5/16.05.2008 г., чрез ïðå-
äîñтàвяíå íà äъðвà зà îãðåв íà ïðåфåðåí-
цèàëíè цåíè.  

По силата на спогодбата МТСП чрез АСП тряб-
ва да предоставя периодично на  МЗХГ за пра-
воимащите хора, на които е издадена заповед 
от дирекциите „Социално подпомагане“ за от-
пускане на целева помощ за отопление с твърдо 
гориво за отоплителен сезон 2022- 2023 г. МЗХГ 
чрез държавните горски стопанства и държав-
ните ловни стопанства ще осигурява дърва за 
огрев на лицата, на които е издадена заповед 
за отпускане на целева помощ за отопление с 
твърдо гориво.
 Лицата, на които е издадена заповед, след-

ва лично или чрез упълномощен представител 
да посетят държавно стопанство на територи-
ята, на която е настоящият им адрес, за зая-
вяване на необходимостта от дърва за огрев и 
да представят заповедта за отпускане на целе-

ва помощ.
 Лицата, на които е издадена заповед за от-

пускане на  целева помощ за отопление с твър-
до гориво в пари заплащат при получаването 
съответното количество дърва за огрев по цени 
и ред определени от съответното териториално 
поделение на държавното предприятие, от къ-
дето се получават.
 На лицата, на които е издадена заповед за 

отпускане на целева  помощ за отопление с твър-
до гориво в натура се предоставя съответното 
количество дърва за огрев, като същото се из-
плаща по реда и условията на чл.5а от Наредба 
№ РД – 07-5/16.05.2008 г.

В тази връзка Дирекция „ Социално подпо-
магане“ - Созопол е създала оптимална орга-
низация за връчване на издадените заповеди 
по отпуснатите целеви помощи за отопление с 
твърдо гориво в максимално кратки  срокове, 
като гражданите следва да посетят приемните 
в сградите на дирекцията на адрес гр. Созопол, 
пл. „Черно море“ 1, изнесеното работно място 
в гр. Приморско ул. „Ропотамо“ 50, както и по 
утвърден график в  изнесените приемни в кмет-
ствата по населените места на община Созопол 
и община Приморско за получаване. 

Зà ïîвå÷å èíфîðìàцèя å íåîáхîäèìî äà ñå 
îáъðíåтå êъì ñîцèàëíèя ðàáîтíèê ïî ðàéîí 
èëè íà тåë: 0550/2-24-19 зà îáùèíà Ñîзîïîë 
è 0550/ 3-27-51 зà îáùèíà Пðèìîðñêî

На 19.09.2022 г. на 88-годишна възраст ни напусна великият актьор и 
почетен гражданин на Созопол Досьо Досев.

Досьо Досев е роден в София, но по-голямата част от живота си пре-
карва в Созопол. Той обичаше града, морето и неговите хора. Обожа-
ваше изкуството, младостта и културния живот в града. Самият той ви-
наги е казвал, че се чувства повече гражданин на Созопол, отколкото 
на София.

В своя богат професионален живот Досьо Досев изиграва над 60 роли 
в киното и театъра, за които получава множество награди от Съюза на 
театралните дейци и Министерство на културата.

Созопол загуби една от най-колоритните си личности, един велик Чо-
век и истински приятел.

Почивай в мир, Доси!

Отиде си великият Досьо Досев

Нови победи за созополчаните 
Петър Драганов и Иван Милков

ÑЪОБЩЕНИЕ



Знаете ли какъв пара-
докс съществува сега? 
Според европейските ди-
рективи се подпомага из-
граждането на канализаци-
онни системи в села с над 
2000 души. За чиста вода 
селото може да е и под 
2000 души.

Казвам „парадокс“ защо-
то: първо – в цялата Бурга-
ска област, да не говорим 
в община Созопол, където 

живея аз, не знам да има 
село с 2000 души постоянно 
население. И второ – може 
ли да изградим на хората 
инсталация за чиста вода, 
без канализация. Абсурд-
но е. Или сега да разкопа-
ем улиците за тръби за чис-
та вода, да ги асфалтираме 
и след време, когато някой 
реши нещо друго, отново 
да копаем. Това трябва да 
се промени, защото мно-
го, да не кажа почти всич-
ки, от селата в община Со-
зопол имат нужда от таки-

ва инсталации, а ако чака-
ме на ВиК дружествата да 
ги направят, мисля, че няма 
да го дочакаме.

За да се създадат по-до-
бри условия за живот и по-
чивка, трябва да се подо-
бри и инфраструктурата. За 
да има хора по селата най-
важни са тези две неща – 
вода и път.

Първо, републиканска-
та пътна мрежа – за да мо-
гат бързо и сигурно да пъ-
туват както жителите на се-
лата до големите градове, 

ако работят или водят деца-
та си на училище там, така 
и туристите.

Знам, че междуселищ-
ната пътна мрежа е анга-
жимент на общините, но 
държавата не може да аб-
дикира съвсем от него. Би 
могло да се отпускат целе-
ви средства на местните 
администрации специал-
но за решаването на този 
проблем.

Държавата трябва да по-
мисли и за децата в села-
та. Ако искаме да върнем 

млади хора на село, тряб-
ва да им осигурим и гри-
жа за техните деца. Тряб-
ва да се помисли за детски 
градини, детски площадки, 
обезопасяването на пъти-
щата с мантинели, повече 
сигурност и удобства.

Трябва да има и поне по 
един полицай във всяко 
село. Хората да го позна-
ват, да се чувстват спокой-
ни, че могат да го потърсят 
по всяко време.

- Кàзвàтå – äà въðíåì 
ìëàäèтå íà ñåëî, à êàêвî 
ùå ðàáîтят тàì?

- Както казах, един от ва-
риантите е развиване на 
селски туризъм. Специално 
за нашия регион близост-
та до Странджа и морето 
е предимство и възмож-
ност за предлагане на един 
продукт, който да включва 
различни видове туризъм 
– морски, рекреационен, 
еко, пътешественически, 
културен или исторически. 
Създаването на екопътеки 
до различни туристически 
забележителности в пла-
нината би привлякло мно-
го хора, на които не е дос-
татъчно само плажът и мо-

рето. Може да се развива 
и ловен туризъм. Имаме ус-
ловия за всичко това.

Чрез европроекти или 
с такава държавна поли-
тика младите семейства 
биха могли да се подпо-
могнат за развитието на 
земеделие. Нашият реги-
он е много подходящ за 
развитие на еко- и биозе-
меделие. Това би било до-
бър бизнес за хора, които 
искат да произвеждат чис-
та храна и да живеят здра-
вословно.

Близостта до Бургас и 
Созопол, до туристически-
те градове е предимство 
за реализацията на про-
дукцията им. С подходяща 
реклама и маркетинг тя би 
могла да се продава и на 
ресторантите по Черномо-
рието и това ще е от полза 
за всички.

Селските райони са мал-
ко неглижирани от стра-
на на държавата. Затова е 
нужна повече грижа, за да 
съживим селата и да съз-
дадем условия на хората 
да се върнат към земята и 
да водят по-спокоен живот, 
близо до природата.
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„Нестле за Живей активно! 2022“ в Созопол

Андрей Златков Николов
Роден 27 юни 1991 г. в Бургас.

Завършил частна английска гимназия 
„Британика“ - гр.Бургас.

Изучавал Бизнес администрация в БСУ.
Занимава се с частен бизнес.

Общински съветник в Общински съвет Созопол 
от групата на БСП.

Владее английски език.
Семеен, с две деца.

Гласувайте за Андрей Николов с бюлетина 28 
и преференция 106.

Андрей Николов: Държавата трябва да използва 
възможностите на селските райони

КУПУВАНЕТО И ПРОДАВАНЕТО НА ГЛАÑОВЕ Е ПРЕÑТЪПЛЕНИЕ

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Село Зидарово бе най-за-
сегнатото населено място в 
Общината след проливните 
дъждове през месец юни. 
Водата нанесе най-голе-
ми поражения на централ-
ния площад на селото и на 
пенсионерския клуб, в кой-
то възрастните хора прекар-
ват голяма част от ежедне-
вието си.

След като Община Созо-
пол наскоро приключи ре-
монта на пенсионерския 
клуб, сега активността е на-
сочена към площада, който 
е в окаяно състояние и как-
то голяма част от жителите 
споделят по време на изне-
сените приемни на Янакиев, 
създава неудобства за всич-
ки живущи в Зидарово. 

Община Созопол сключи 
договори по обособени по-
зиции по процедура за ас-
фалтиране, преасфалтира-
не, асфалтови кърпежи ос-

новен и локален ремонт, 
както и дейности по пре-
вантивното поддържане на 
общински и местни пътища, 
както и на уличната мрежа 
на гр. Созопол, гр. Черномо-
рец и селата Атия, Зидаро-
во и Габър.

Обособените позиции са 
както следва: 

1. Текущ ремонт на улич-
на мрежа в гр. Созопол и 
гр. Черноморец на стойност 
150 000 лв. с вкл. ДДС 

2. Текущ ремонт на улич-
на мрежа в с. Атия, с. Зида-
рово и с. Габър на стойност 
150 000 лв. с вкл. ДДС 

3. Текущ ремонт на об-
щински пътища на стойност 
300 000 лв. с вкл. ДДС.

По обособена позиция 3 
текущите  ремонти на улич-
ната мрежа в селата Атия, 
Зидарово и Габър са възло-
жени и е стартирано изпъл-
нението. Освен централния 

площад в Зидарово, ще бъ-
дат ремонтирани пътят на 
входа на село Габър, както 
и компрометираният учас-
тък на улицата до блокове 
№4, 5 и 6 в село Атия. 

Предвиден е ремонт на ас-
фалтова настилка на мрежо-
видни пукнатини и единични 
дупки - с включено изрязва-
не и разкъртване (или фре-
зоване) на асфалтова на-
стилка, трамбоване, биту-
мен разлив. Съгласно до-
говорите ще бъде доставен 
и положен плътен асфалто-
бетон, ще бъдат направени 
локални ремонти на места 
със слаба основа, а фугите 
и пукнатините ще бъдат за-
пълнени.

Дейностите по обособе-
ните позиции 1 и 2 ще стар-
тират след отпадане на за-
браната за строителство на 
територията на гр. Созопол 
и гр. Черноморец.

През 2021 г. Изпълне-
нието на бюджета бе съ-
образено изцяло с при-
етия през 2020 г. план за 
финансово оздравява-
не. Бяха създадени нови 
приходоизточници, а раз-
ходите бяха значител-
но ограничени. Община-
та погаси част от отпус-
натия и от Министерство-
то на финансите време-
нен безлихвен заем в раз-
мер на 1 451 737 лв. , каза 
в началото на отчета си 
кметът пред своите съ-
граждани, след като ме-
роприятието бе открито 
от председателя на Об-
щински съвет Георги Пи-
нелов. Янакиев подчерта, 
че към 31.12.2021 г. общи-
ната няма нарушен нито 
един показател по чл. 130а 
от Закона за публичните 
финанси.

За годината са изпла-
тени 774 000 лева по дъл-
га, който има община-
та към ЦКБ и Булбанк. В 
края на годината са оста-
нали просрочени задъл-
жения към РИОСВ в раз-
мер на 1 115 000 лева от 
заварените през 2019 г. - 
1 800 000 лв. През отчетна-
та година общината е съ-
брала почти 79% от данъ-
ците за недвижими имо-
ти и превозни средства. 
Кметът Янакиев отчете 
108% изпълнение на пла-
на за събиране на данъци-
те в общината.

Общо от всички видо-
ве имуществени налози 
са събрани – 9 760 000 лв. 
Големият процент събира-
емост се дължи на ръста 
на сделките с недвижими 
имоти на граждани. Кме-
тът предупреди, че това не 
е приход, на който може 
да се разчита всяка годи-
на, тъй като не може да 
се предвиди пазарът на 
недвижими имоти, въпре-
ки че с политиката си Об-
щината се стреми да пре-

върне съставните населе-
ни места във все по-атрак-
тивно и устойчиво за ин-
вестиции място.

Същото важи и за висо-
ката събираемост от гло-
би, която през 2021 г. е 
била 120% от планирана-
та, или над 361 000 лв. На 
100% е изпълнен планът 
за помощи и дарения от 
страната и чужбина. Пове-
че от 2 311 000 лв. са при-
ходите и доходите от соб-
ственост, или 90% от пла-
на. Над 4 648 000 са при-
ходите от общински так-
си, което е 87% от зало-
женото.

Бюджетното салдо е 
почти 3 730 000 лв., кое-
то изразява паричните 
наличности на Общината 
към 31.12.2021 г.

Собствените приходи 
са изпълнени на 95% и са 
17 133 559 лв. Трансфери-
те са 9 422 000, което е над 
96% от заложените.

Общо неданъчните при-
ходи са 7 374 169, при за-
ложени 9 050 257 - 81%.

В разходната част най-
голям дял имат средства-
та за персонал – 11 409 000 
лв. И все пак това е 90% 
от заложените в бюджета. 
За издръжка са изхарче-
ни 8 736 000 лв., или 86% от 
плана. 424 000 лв. са пла-
тените лихви. Всички раз-
ходи на общината за 2021 
г., които включват още со-
циални разходи и стипен-
дии, субсидии, придобива-
не на нефинансови акти-
ви, са общо 22 825 761 лв., 
като това е 86% от предва-
рително заложените.

В частта „Капиталови 
разходи“ са изразходва-
ни 471 000 лв. за ремон-
ти, придобиване на дълго-
трайни материални акти-
ви - 1 783 844 лв., както и 
40 000 лв. за придобиване 
на нематериални активи.

Извършените разхо-
ди по проекти, финанси-

рани със средства от Ев-
ропейския съюз, изпъл-
нявани от Община Созо-
пол през 2021 г., са общо 
1 263 845 лв.

Най-големият разход 
на община Созопол през 
2021 г. е за плащания по 
кредити. Към банките ЦКБ 
и Булбанк общината дъл-
жи 22 000 000 лв., от кои-
то са платени 774 000 лв. 
главница и 424 000 лв. 
лихви.

По безлихвения заем от 
МФ от 2 960 000 лв., са из-
платени 1 451 737.

Общо за 2021 г. по два-
та кредита са изплатени 
2 225 747 лв. и остават още 
22 630 000 лв.

„Това, което е на-важно 
да се каже за този бюджет 
е, че не сме взимали нови 
кредити, изпълняваме си 
задълженията по старите 
и покриваме всички кри-
терии на МФ, така че да 
излезем от режима на на-
блюдение и ограничение 
заради дълга, който на-
следихме от предишното 
управление“, каза кметът 
Тихомир Янакиев. „Хората 
не отчитат този факт, но 
той е ключов, за да изле-
зе общината от дълговата 
криза и да продължи да се 
развива“, уточни той.

Той каза още, че общи-
ната не продава големи 
имоти, освен тези, които 
са в съсобственост или 
в параграфски зони. По-
следният имот в града, 
към който има апетити, 
ще бъде превърнат в дву-
етажен паркинг със зона 
за рекреация за жителите 
на града, обеща Тихомир 
Янакиев. Това ще бъде 
изцяло инвестиция на об-
щината, без частно учас-
тие. Той каза още, че ще 
се търси такъв имот и в 
Черноморец, за да се об-
лекчи паркирането в дру-
гия курортен град в об-
щината.

Кметът на общината: Изпълнявам 
поетия към жителите на Зидарово 
ангажимент за ремонт на площада 
Предстоят още ремонт на пътя на входа на с. Габър, улици 
в Атия, ×ерноморец и Созопол, както и на общински пътища 

Тихомир Янакиев направи отчет за 
изпълнението на Бюджет 2021 г.



Специално да наградят 
талантите събитието ува-
жиха личности като фут-
болния треньор Димитър 
Димитров – Херо, компо-
зитора Стефан Диомов, 
народната изпълнителка 
Жечка Сланинкова, как-
то и доайените в борбата 
Александър Томов, Руси 
Петров и Стефан Иванов. 
Най-добрите в изобра-
зителното изкуство бяха 
наградени от художника-
скулптор Иван Бахчева-
нов, а успелите в образо-
вателната сфера получи-
ха своите награди от на-
чалника на РУО, гр. Бур-
гас Петя Петрова.

Съвместната кампания 
на Община Созопол и 
вестник „Стандарт“ има за 
цел да представи пости-
женията на онези деца, 
които са повод за гордост 
не само на родните им на-
селени места, но и на ця-
лата община. В един от 
най-специалните за уче-
ниците дни те бяха награ-
дени за своите заслуги и 
същевременно стимули-
рани за още по-високи бъ-
дещи резултати.

„Винаги съм изпитвал 
огромна любов към гра-
да си. Едно чувство вина-
ги ме е дърпало и за 50 го-
дини никога не ми е позво-
лило да се отделя от Созо-
пол и да скъсам корените 
си с него. Всеки би наме-
рил причина, ако истински 
обича своя роден град, да 
остане в него, но основ-
ната причина се крие тук, 
в сърцето“, сподели пред 
присъстващите кметът Ти-
хомир Янакиев.

На него се падна честта 
да връчи наградата в кате-
гория „Социална дейност“ 
на учениците от IV клас на 
созополското училище за 
инициираната от тях кам-
пания в подкрепа на тя-
хна съученичка със здра-
вословен проблем.

Младата боксова на-
дежда Петър Драганов, 
който няма нито една за-
губа на професионалния 
ринг, пък награди Герга-

на Гарабедян и Звездо-
мир Кутов от СК „Буши-
до“ - гр. Черноморец, за 
успехите им и спечелени-
те бронзови медали в дър-
жавни първенства.

Гордостта на Созопол – 
Гребният клуб, който ви-
наги представя достой-
но общината в държавни 
шампионати и е носител 
на много медали и купи 
в различни категории, бе 
приветстван и награден от 
главния съдия от Федера-
цията по гребане Даниела 
Господинова, а за индиви-
дуалните си успехи и злат-
ни медали бяха отличени 
гребците Михаил Янакиев 
и Христо Славов.

Г о л е м и -
те имена в 
борбата: То-
мов, Петров 
и Иванов, 
връчиха на-
градите на 
младите на-
дежди от 
СКБ „Ангел 
Гочев“, кои-
то са заво-
ювали сре-

бърни и бронзови медали 
в държавни първенства и 
шампионати – Иван Геор-
гиев, Васил Маринов, Сте-
фан Иванов, Петко Михай-
лов, Емре Мюмюнов, Бо-
жидар Узунов и Стоян Ге-
оргиев.

Легендата във футбо-
ла Димитър Димитров – 
Херо отличи най-нахъса-
ния и многоброен отбор 
на детско-юношеската 
школа към ФК „Созопол“ 

с треньор Петър Кюмюр-
джиев, на които Херо по-
жела много бъдещи успе-
хи, като отбеляза факта, 
че титулярният местен от-
бор е единственият в Юго-
източния регион, който е 
във Втора професионал-
на футболна лига.

За своето отлично пред-
ставяне и спечелено пър-
во място в международен 
фестивал почетен плакет 
и грамота получиха и мал-

ките грации от Клуб по ху-
дожествена гимнастика 
„Триумф“ с треньори Де-
ница Андреева и Сияна 
Йорданова.

Началникът на РУО-гр. 
Бургас Петя Петрова връ-
чи наградите на Мариса 
Кюмурджиева, Енгин Мус-
тафа и Мехмет Акчай, ко-
ито бяха отличени в об-
ласт „Образование и нау-
ка“ съответно в категори-
ите „Български език и ли-

тература“, „Математика“ и 
„Природни науки“.

Област „Култура“ бе по-
верена на композитора 
Стефан Диомов, стран-
джанския славей Жечка 
Сланинкова и художника 
Иван Бахчеванов. Те на-
градиха ДТС „Черномор-
че“ към НЧ „Димо Нико-
лов-1908“ - гр.Черноморец, 
Вокална група „Созопол-
ски гласчета“ към СУ „Св. 
св. Кирил и Методий“, 
Мина Недин, Николай 
Паскалев и ДФГ „Росен-
че“ към НЧ „Ангел Велич-
ков-1902“ - с. Росен.

За доброто настроение 
на присъстващите се по-
грижиха певицата Паме-
ла Апси и кубинският ба-
лет на Алфредо Торес - 
„Лос Кобанос“, които за 
финал поканиха всички 
обичащи музиката и тан-
ците да се забавляват на 
сцената.
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Рåäàêтîð: 

Мàðèя Нàéäåíîвà,

тåë.: 0550 2 57 04

e-mail: 
m.naydenova@sozopol.bg

На емблематичния 15 септември созополски 
деца бяха отличени за своите постижения



Силвия ШАТЪРОВА

След две години на панде-
мия Средец отново посрещ-
на приятели за празника си. 
Тържествата започнаха с 
издигането на флаговете на 
България и ЕС на площада 
в центъра на града, послед-
ва ритуал по полагането на 
венци и цветя на паметника 
на загиналите войни.

Да уважат празника на 
Средец пристигнаха област-
ният управител проф. Мария 
Нейкова, началникът на РУО 
–Бургас Петя Петрова, по-
четният гражданин на Сре-
дец Ангел Ангелов, общин-

ски съветници, делегация от 
град Визе в Турция, канди-
датите за депутати Галя Же-
лязкова и Жечо Станков.

Тържествената сесия на 
Общинския съвет започна 
след ритуала по полагане 
на венците. 

„Трудните дни на панде-
мия не успяха да пречупят 
духа ни, това не може да 
бъде изненада, защото об-
щина Средец е част от гор-
дата Странджа планина и в 
гърдите на всички ни бият 
смели сърца. 

Ние, гражданите на Сре-
дец, сме наследници на 
древна култура и неизчер-

паемо фолклорно и архео-
логическо богатство. Днес 
се преплитат минало и на-
стояще. Днес ние се гордеем 
с историята и с достойните 
дела на нашите предци.

С общи усилия реализи-
раме проекти, които  носят 
позитиви за поколения на-
пред, обичайте града си и го 
усетете като част от себе си. 
Където има празници, там 
има народ, където има на-
род, там има живот, където 
има живот, там има и ще я 
има България“, заяви кметът 
Иван Жабов в празничното 
си слово  на сесията и бла-
годари на своите съграж-
дани, като пожела да пре-
борят изпитанията в името 
на града. Имайки подкре-
пата, ще направя още мно-
го за родния си град“, каза 
още той.

„Изпитвам силна симпа-
тия към този край и хора-
та му. Нека да бъдем силни 
и единни, защото хората на 
Средец заслужават това“, 
заяви в приветственото си 
слово областният управи-
тел проф. Мария Нейкова. 
Тя пожела на граждани, об-
щественици и местни поли-
тици да останат верни на 
каузата „Средец“, похвали 
Общинския съвет, че има 
само едно върнато от нея 
решение.

Деца от група „Пъстроцве-
тки“ поздравиха гостите за 
празника.

Изложба 
„Просфорите - печати 
за хляб“ бе открита в 

Геймановата къща

Тя е на Етнографския му-
зей към БАН и показва как-
ви печати са използвали на-
шите предци най-вече по ма-
настири и църкви, а и отдел-
ни фамилии, когато са пра-

вили обредни хлябове.
„Пет години след като от-

крихме тази къща, тук се 
направиха много изложби, 
подредени от Общински ис-
торически музей – Средец“, 
заяви кметът Иван Жабов, 
който каза, че все повече 
събития тук са отворени към 
хората.

Хлябът е обект на култ и 
е изпъстрен със символи-
ка, той присъства на всич-
ки празници. Просфора оз-
нача хляб за причастие, ко-

ето от гръцки означава при-
ношение, ето защо печатът 
носи това име.

Над 100 са печатите - ме-
тални, каменни, дървени. Не 
всеки може да прави печати, 
те се изработват от монаси в 
Света гора, казва Елка Мин-
чева, тя и колегата й Ангел 
Ангелов запознаха присъст-
ващите с просфорите.

Още една изложба събра 
публика на площада в Сре-
дец - тя бе на ретро автомо-
били и мотоциклети.

Средец отново посрещна  
приятели за празника си 
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Голямата актриса Мария 
Статулова получи звание-
то „Почетен гражданин на 
Средец“ по време на кулми-
нацията на тържествата на 
града в събота вечер.

Тя бе удостоена с реше-
ние на Общинския съвет в 
града през април.

“Моите корени са от тук. 
От тук води корена си Ста-
туловият род, но ние сме три 
клона в него - Статулови, Ка-
раманови и Чавдарови”, за-
яви тя, като пристигна с бра-
товчед си Георги, който е 
част от Чавдаровия род.

Статулова благодари на 
кмета Иван Жабов, който й 
връчи  плакета.

“Ако можех да Ви пре-
гърна, щях да го направя”, 
обърна се тя емоционално 
към всички жители на Сре-
дец. Актрисата бе впечатле-
на от изпълненията на фол-
клорните групи на общи-
ната, които пазят духа на 
Странджа.

“Бях изненадана от това 
отличие и щастлива, ще си 
го сложа на специално мяс-
то до другите награди”, каза 
още актрисата от сцената.

Мария Статулова е из-
вестна с ролите си в кино-
то, а зрителите я познават 
от филмите: ”Адаптация”, 
“Дами канят”, „Авантаж”, 

„Маневри на петия етаж”, 
„Да обичаш на инат” и от 
сериалите: “Стъклен дом“, 
“Седем часа разлика”, “Под 
прикритие”.

Съпруга е на режисьо-
ра Димитър Радичков - син 
на писателя Йордан Ради-
чков.

Тържественият концерт 
продължи с изпълненията 
на трио “Дежавю”, а пре-

ди това на сцената излязо-
ха фолклорните групи на об-
щината - женските от села-
та Факия и Бистрец и „Сре-
дец“ към Дружеството на 
инвалидите и мъжката фол-
клорна група.

Празникът завърши с из-
пълнението на Жечка Сла-
нинкова, а десетки излязо-
ха на площада да се заба-
вляват.

Голямата Мария Статулова от сцената: 

Щастлива съм, че получавам 
званието „Почетен гражданин“

„С общи усилия реализирахме 
проекти, които носят позитиви 
за поколения“, заяви кметът 
на града инж. Иван Жабов

Инж. Жабов награди големите призьори в категорията 
за „Ретро автомобили“ и „Ретро мотоциклети“

Жечо Станков положи цветя пред паметника 
на загиналите във войните

Официалните гости

Малките гвардейци

Творчески състави от цялата община се качиха 
на сцената 



Жители на Ново 
Паничарево и 
Приморско пока-
заха подкрепа в 
полза на "БСП за 
България". Такава 
позиция изразиха 
присъстващите на 
срещите - разго-
вори, които кан-
дидати за народ-
ни представители 
от коалицията 
проведоха в двете 
населени места. 
Станимир Баев, 
Тодор Байчев и 
Стойко Танков, 
начело с водача 
на листата на со-
циалистите за 2-ри МИР - Бургас инж. Петър 
Кънев и придружени от общинския председа-
тел на БСП Бургас Живко Господинов, посети-
ха община Приморско, за да обсъдят с активи-
сти и симпатизанти това, което ги вълнува. 
Гостите бяха посрещнати от председателя на 
БСП в морската община Лиляна Димитрова. 

Коментирана беше сложната в момента поли-
тическа обстановка, дискутирано бе по теми, 
свързани с регионални проблеми и бяха обсъ-
дени различни предложения, свързани с вари-
антите за тяхното разрешаване в бъдеще. Кан-
дидатите за депутати споделиха основни ак-
центи от предизборната платформа на "БСП 
за България", като наблегнаха на въпроси, ка-
саещи социалната политика. Те отново инфор-
мираха и какви са най-спешните мерки, които 
БСП смята да предприеме през първите сто 
дни на управлението. Присъстващите задава-
ха много въпроси, на които получиха отговори. 
Хората изразиха своята готовност да бъдат 
активни в изборния ден и пожелаха успех на 
кандидатите.

"В последното коалиционно правителство 
БСП доказа, че е стабилна партия. Стояхме до-
бре в управлението. Това подчертаваха и на-
шите опоненти", припомни инж. Петър Кънев.

В Ново Паничарево водачът на листата на-
прави дарение от петдесет ценни книги за 
фонда на местното читалище. Те са на изда-
телство „Захарий Стоянов“. Колекцията съ-
държа 50 заглавия, сред които класически 
български творби, избрани заглавия на изтък-
нати съвременни български писатели и ценни 
документални издания. Литературата вече е 
достъпна за ползване от посетителите на чи-
талищната библиотека.

В Приморско и Ново Паничарево 
показаха подкрепа за БСП

ОБЯВА 

На основание чл. 14 ал. 2 от ЗОС, във връзка с чл. 14 ал. 1 от ЗОС, чл. 79 от Наредба №1 на Общин-
ски съвет Поморие, чл.6 ал.1, т. 2 и чл. 14, ал. 1, т.2 от ПОДСОПОГСС и в изпълнение на Решение 
№805/26.05.2022 г. на Общински съвет Поморие

Е ОТКРИТА ПРОЦЕДУРА ПО ПРОВЕЖДАНЕ НА ПУБЛИЧЕН ТЪРГ
с явно наддаване по реда на глава VII от Наредба № 1 на Общински съвет Поморие за отдаване под 

наем на земеделски земи, собственост на Община Поморие, както следва:
№ по 
ред

Поземлени имот 
НТП

землище Площ
/дка/

Първоначална тръжна 
цена

лв./дка за година

Стъпка на 
наддаване

1 37753.103.13-нива Козичино 40.509 35.00 10% от определената ПТЦ
2 37753.103.22-нива Козичино 7.217 35.00 10% от определената ПТЦ
3 37753.103.23-нива Козичино 56.684 35.00 10% от определената ПТЦ
4 37753.103.28-нива Козичино 9.253 35.00 10% от определената ПТЦ
5 37753.102.26-нива Козичино 25.588 35.00 10% от определената ПТЦ
6 37753.102.29-нива Козичино 16.438 35.00 10% от определената ПТЦ
7 37753.102.28-нива Козичино 8.419 35.00 10% от определената ПТЦ
8 27440.3.60-нива Белодол 9.617 35.00 10% от определената ПТЦ
9 27440.1.21-нива Белодол 7.999 35.00 10% от определената ПТЦ

10 27440.8.67-нива Белодол 6.379 35.00 10% от определената ПТЦ
11 27440.2.88-нива Белодол 9.304 35.00 10% от определената ПТЦ
12 27440.7.120-нива Белодол 6.012 35.00 10% от определената ПТЦ
13 27440.14.72-нива Белодол 5.524 35.00 10% от определената ПТЦ
14 27440.15.65-нива Белодол 7.207 35.00 10% от определената ПТЦ
15 27440.10.9-нива Белодол 5.195 35.00 10% от определената ПТЦ
16 27440.10.16-нива Белодол 5.799 35.00 10% от определената ПТЦ
17 27440.12.8-нива Белодол 9.898 35.00 10% от определената ПТЦ
18 27440.12.10-нива Белодол 9.199 35.00 10% от определената ПТЦ
19 27440.12.17-нива Белодол 5.799 49.00 10% от определената ПТЦ
20 18229.3.60-нива Гълъбец 6.159 49.00 10% от определената ПТЦ
21 18229.6.11-нива Гълъбец 25.120 35.00 10% от определената ПТЦ
22 18229.6.43-нива Гълъбец 4.917 66.00 10% от определената ПТЦ
23 18229.6.45-нива Гълъбец 6.162 66.00 10% от определената ПТЦ
24 18229.11.32-нива Гълъбец 12.925 35.00 10% от определената ПТЦ
25 00271.6.60-нива Александрово 38.284 37.00 10% от определената ПТЦ
26 35033.14.315-нива Каблешково 5.016 35.00 10% от определената ПТЦ
27 35033.14.316-нива Каблешково 6.386 35.00 10% от определената ПТЦ
28 35033.23.398-неизползвана нива Каблешково 16.452 35.00 10% от определената ПТЦ
29 00833.1.48-нива Ахелой 10.060 37.00 10% от определената ПТЦ
30 00833.8.104-нива Ахелой 20.696 35.00 10% от определената ПТЦ
31 00833.11.61-нива Ахелой 21.792 35.00 10% от определената ПТЦ
32 35691.3.153-нива Каменар 8.637 35.00 10% от определената ПТЦ
33 35691.7.29-нива Каменар 6.599 37.00 10% от определената ПТЦ
34 35691.8.101-нива Каменар 12.798 35.00 10% от определената ПТЦ
35 35691.8.103-нива Каменар 88.245 35.00 10% от определената ПТЦ
36 35691.8.104-нива Каменар 18.398 35.00 10% от определената ПТЦ

37 35691.8.136-нива Каменар 3.999 35.00 10% от определената ПТЦ
38 35691.22.58-нива Каменар 9.294 37.00 10% от определената ПТЦ
39 35691.22.187-нива Каменар 9.197 35.00 10% от определената ПТЦ
40 57491.1.32-нива Поморие 9.099 35.00 10% от определената ПТЦ
41 57491.1.90-нива Поморие 3.803 37.00 10% от определената ПТЦ
42 57491.1.178-нива Поморие 3.809 35.00 10% от определената ПТЦ
43 57491.1.218-нива Поморие 2.111 35.00 10% от определената ПТЦ
44 57491.1.310-нива Поморие 1.435 35.00 10% от определената ПТЦ
45 57491.1.325-нива Поморие 3.101 35.00 10% от определената ПТЦ
46 57491.1.335-нива Поморие 1.497 37.00 10% от определената ПТЦ
47 57491.1.336-нива Поморие 3.001 35.00 10% от определената ПТЦ
48 57491.2.140-нива Поморие 5.615 35.00 10% от определената ПТЦ
49 57491.3.188-нива Поморие 3.139 35.00 10% от определената ПТЦ
50 57491.3.192-нива Поморие 4.354 35.00 10% от определената ПТЦ
51 57491.3.193-нива Поморие 4.654 37.00 10% от определената ПТЦ
52 57491.3.304-нива Поморие 3.508 35.00 10% от определената ПТЦ
53 57491.8.152-нива Поморие 5.003 35.00 10% от определената ПТЦ
54 57491.8.224-нива Поморие 1.626 35.00 10% от определената ПТЦ
55 57491.8.241-нива Поморие 1.299 35.00 10% от определената ПТЦ
56 57491.8.289-нива Поморие 3.536 35.00 10% от определената ПТЦ
57 57491.9.237-нива Поморие 1.902 35.00 10% от определената ПТЦ
58 57491.10.360-нива Поморие 5.499 37.00 10% от определената ПТЦ
59 57491.11.307-нива Поморие 2.726 35.00 10% от определената ПТЦ
60 57491.18.303-нива Поморие 2.504 35.00 10% от определената ПТЦ
61 37753.106.15-изоставена орна земя Козичино 61.299 35.00 10% от определената ПТЦ
62 35691.20.17-нива Каменар 19.093 37.00 10% от определената ПТЦ
63 35691.20.18-нива Каменар 7.537 35.00 10% от определената ПТЦ
64 57790.127.30-изоставена орна земя Порой 2.084 35.00 10% от определената ПТЦ

І. Срок за отдаване под наем: от 5 /пет/ стопански 
години считано от стопанската 2022/2023 г.

ІІ. Дата и срок за закупуване на тръжна докумен-
тация и подаване на документите за участие в тър-
га, както следва:

- първа дата-до 16.00 часа на 12.10. 2022 г.
- втора дата-до 16.00 часа на 19.10.2022 г.
Тръжната документация се получава от Общинско 

предприятие „Озеленяване, горско и селско стопан-
ство”, гр. Поморие, ул. „Солна” №5, стая №41, след за-
плащане в касата на ОП ”ОГСС” на сума в размер на 
10.00/десет/ лв. без вкл. ДДС.

ІІІ. Депозит за участие в търга- 10 лв/дка, който се 
внася в срока по т. ІІ по банкова сметка на ОП ОГСС: 
ІBAN:BG10UNCR70003324258275 BІC: UNCRBGSF, 
„УниКредит Булбанк” АД.

ІV. Определя гаранция по изпълнение на договора в 
размер на 20.00 лв./дка , за която спечелелият търга 
следва да представи платежно или банкова гаранция 
към датата на сключване на договора.

V. Дата, час и място за провеждане на търга:
1.На13.10.2022 г. От 14.00 часа в залата на Общи-

на Поморие, ул.”Солна” №5, за първа дата на провеж-
дане на търга.

2.При неявяване на кандидати за първата дата на 
търга, същият ще се проведе на 20.10.2022 г. от 14.00 

часа в залата на Община Поморие, ул. „Солна” №5 за 
втората дата на провеждане на търга.

V. Право на участие в публичния търг имат: ЕТ, ЮЛ 
и физически лица.

Участниците прилагат:
- заявление за участие в търга /по образец/; 
- документ за закупена тръжна документация;
- документ за внесен депозит;
- БУЛСТАТ за земеделските производители;
- копие от нотариално заверено пълномощно, когато 

лицето участва чрез пълномощник/ оригинала се пред-
ставя в деня на търга, заедно с лична карта на упълно-
мощеното лице/;

- декларация за оглед на имота;
- декларация за запознаване с условията на търга и 

съгласие с проекта на договора.
- декларация за съхранение и обработка на личните 

данни 
Когато на търга се яви само един кандидат от пода-

лите заявления за участие, търгът се отлага с един час 
и ако след този срок не се яви друг кандидат, явилият 
се обявява за спечелил при цена увеличена с една 
стъпка на наддаване.

Наемната цена на имота се заплаща в 14-дневен 
срок от получаване на заповед за спечелен търг, като 
заплатения депозит се приспада от наемната цена.
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КУПУВАНЕТО И ПРОДАВАНЕТО НА ГЛАСОВЕ Е ПРЕСТЪПЛЕНИЕ

В Ново Паничарево водачът на листа-
та направи дарение от петдесет ценни 
книги за фонда на местното читалище

Кандидатите за народни представители посетиха община 
Приморско, за да обсъдят с активисти и симпатизанти това, 
което вълнува хората

Кандидатът за депу-
тат Андрей Рунчев се 
включи в благотвори-
телния велотон, орга-
низиран от КОЦ-Бур-
гас, чието лице по тра-
диция е актрисата Гер-
гана Стоянова.

“Благодаря на пре-
красната Гергана Сто-
янова, която за трета 
поредна година е лице 
на тази кампания!

За мен отново бе 
удоволствие да участ-
вам в благотворител-
ната инициатива на 
Комплексен онкологи-
чен център - Бургас, с 
подкрепата на Общи-
на Бургас за събиране 
на средства от серия-
та “Спортувай с мисия 
с КОЦ - Бургас”, които ще се използват за 
закупуването на апаратура за лечение на 
онкоболни пациенти, в отделението по он-
кохирургия”, написа той.

Всеки, който се чувства съпричастен, 
може да дари средства на следната дари-
телска сметка:

Банка ДСК
IBAN: BG78STSA93000027070222
BIC код: STSABGSF
Кутия за дарения: Корпус 1 на КОЦ - 

Бургас
Даренията ще се събират до 

31.10.2022г.

Андрей Рунчев се включи  
в благотворителен Велотон 



Георги РУСИНОВ

Може би една от най-шокира-
щите новини във футболните сре-
ди е напускането на Георги Чили-
ков като старши треньор на „Чер-
номорец“. Бившата звезда на бур-
гаските „Черноморец“ и „Нефто-
химик“, както и на грандовете 
„Левски“ и ЦСКА напуска след 8 
мача в Трета лига – Югоизток с 
изключително добри резултати. 
„Акулите“ са на първо място и са 
единственият отбор без загуба и 
допуснат гол в осемте си срещи. 
Головата разлика е завидната 
26:0. Това означава, че във всеки 
мач бургазлии са вкарвали сред-
но по близо три гола и половина 
и са запазили мрежата си суха в 
780 минути. 

Защо тогава се стигна до шо-
киращото развитие Чиликов да 
напусне клуба? Запознати комен-
тират, че причината за това е пре-
местването на „Черноморец“ в 
бургаския квартал „Долно Езеро-
во“. Старши треньорът, изглежда, 
не е съгласен с посоката, в коя-
то клубът поема след като спече-
ли концесия за стадиона за след-
ващите 30 години. Както „Черно-
морски фар“ писа, „черноморци“ 
показаха и инвестиционна про-
грама, с която възнамеряват да 
развият базата в „Долно Езеро-
во“.

Изглежда обаче доста твърде-
ния се вихрят сред футболните 
среди и затова ръководството на 
„Черноморец“ излезе с официал-
на позиция по важните за клуба 
теми.

Ето какво гласи тя:
"Акули",
Във връзка с последните съби-

тия около любимия ни клуб, кои-
то предизвикаха множество ко-
ментари, полемики и интерпрета-
ции, държим да внесем няколко 
уточнения. Те са свързани с най-
наболелите и актуални събития.

Основата на всеки клуб е него-
вата база. За всички нас от ръко-
водството, както и за тези, без 
които съществуването на който 
и да било отбор е безсмислено - 
феновете, е до болка ясно, че до-
мът ни, нашият храм, мястото ни 
е стадион "Черноморец". Към то-
ва сме се стремили от ден първи, 
в който основахме „Черноморец 
1919“ с цел да бъде съхранен и 
предаден на бъдещите поколения 
най-обичаният бургаски клуб. 
Както е добре известно, по един 
или друг начин, без значение на 
усилията, които сме положили и 
средствата, които сме инвести-
рали, ние се завърнахме там, къ-
дето ни е мястото.

За наше огромно съжаление, 
ние сме принудени да напуснем 
дома си. Подчертаваме, че това 
не става по наше желание. Вече 
е добре известно, че наемът е 
предвидено да бъде вдигнат със 
100%. Т.е. - да стане двоен спря-
мо сегашния. Към настоящия мо-
мент и в тази сложна в целия свят 
финансова обстановка, породена 
от куп обективни и субективни 
причини, плащането ежемесечно 
на новия наем, съчетан с това на 
сметки за ток, вода, поддръжка 
на база и терени, е невъзможно 

за нашия клуб. Нямаме такива 
финансови възможности, с които 
да си позволим това, а и паралел-
но да преследваме целите си в 
спортно-технически план. Затова 
търсим други варианти, за да спа-
сим клуба. С днешна дата ситуа-
цията е "или-или". Избираме или 
„Черноморец“ да съществува, иг-
раейки на стадиона в „Долно Езе-
рово“, или...

Искаме дебело да подчертаем, 
че, на първо място, няма да се 
местим от стадион "Черноморец", 
докато официално не ни бъде по-
искан въпросният двоен наем. Съ-
щевременно, евентуалното ни 
преместване на стадиона в „Дол-
но Езерово“ по никакъв начин не 
означава абдикиране от обявена-
та преди началото на сезона цел, 
а именно влизане във Втора лига. 
Напротив, ще се борим с утрое-
ни сили, за да я постигнем. Ние 
не искаме да живуркаме в ама-
тьорския футбол, а да отведем 
Черноморец на изконното му мяс-
то - в професионалния. Също та-
ка е изключително важно да се 
знае, че с евентуалното премест-
ване в „Долно Езерово“ мъжкият 
отбор на „Черноморец“ по ника-
къв начин няма да бъде отслабен, 
а дори напротив. Освобождавай-
ки се от тежкото бреме на непо-
силния наем, това ще ни даде въз-
можност да имаме нова финансо-
ва рамка за всичко, касаещо чис-
то спортно-техническата страна 
на първия ни отбор.

Длъжни сме да опровергаем и 
едно натрапчиво разпространя-
вано становище в последните дни, 
че дори и по спортно-технически 
начин да заслужим промоция във 
Втора лига, то стадионът в „Дол-
но Езерово“ няма да получи ли-
ценз. Убедени сме, че с подобре-
нията, които вече са запланува-
ни и можем да извършим в необ-
ходимия срок, съоръжението ня-
ма да има никакъв проблем да по-
крие изискванията за участие в 
професионалния футбол.

Друг изключително важен мо-
мент е, че евентуалното ни пре-
местване на стадиона в „Долно 
Езерово“ по никакъв начин не оз-
начава, че абдикираме от битка-
та за нашия храм, а именно - ста-
дион "Черноморец". Напротив! 
Ние ще продължим по всички въз-
можни и законови начини да се 
борим за него и да имаме отново 
възможност да играем двубоите 

си там. Към настоящия момент 
обаче, отново заявяваме, че двой-
ният наем не е по финансовите ни 
възможности. Съвсем отделен е 
въпросът дали след седмица - две, 
или след месец - два, той няма да 
стане четворен...

Нека оборим и един друг "мит". 
А именно, че не сме искали и не 
сме провеждали срещи с насто-
ящите собственици на стадион 
"Черноморец". Както и започнах-
ме нашата позиция, ние прекрас-
но знаем, че именно това е домът 
ни и никой друг стадион няма да 
чувстваме по този начин. Затова 
и винаги усилията ни са били на-
сочени към това да играем мачо-
вете на този стадион, на който са 
отраснали не една и две легенди 
на бургаския и български футбол. 
Именно с тази цел сме инициира-
ли няколко срещи с г-н Пламен 
Киряков. Поискали сме и разбив-
ка на цените на отделните тере-
ни и помещения, които използва-
ме. Бяхме съгласни да ползваме 
единствено централния терен, са-
мо и само да играем на стадион 
"Черноморец". Насреща обаче 
получавахме единствено празни 
обещания, а накрая и ни бе каза-
но, че наемът ще бъде еднакъв, 
без значение колко терена и по-
мещения ползваме.

Друга изключително важна те-
ма е тази за Детско-юношеската 
школа и какво се случва с нея при 
евентуално преместване на ста-
диона в „Долно Езерово“. Наясно 
сме, че клуб без школа е като дър-
во без корен. Още повече, кога-
то това се отнася за клуб с веков-
на история като „Черноморец“. 
Затова ще направим и невъзмож-
ното, за да няма и най-малки не-
гативни последици. Имаме идеи 
как да се постъпи в тази ситуа-
ция. Уверяваме ви, че вече прего-
варяме за няколко варианта, ка-
то ще изберем най-добрия.

За наше огромно съжаление, 
около ДЮШ на „Черноморец“ съ-
що витаят немалко "добронаме-
рени" слухове и твърдения. Кате-
горично заявяваме, че "сините" 
таланти не само не са се разбя-
гали, но и са се увеличили във все-
ки един набор. С това мислим, че 
даваме достатъчно ясен отговор 
на въпроса дали школата е едва 
ли не пред закриване.

Във връзка с всичко казано до-
тук се обръщаме и към нашите 
привърженици. Ръководството на 

„Черноморец“ кани всеки, който 
има ясни идеи по какъв път да 
продължи развитието си клубът, 
който има обосновани предложе-
ния, да заповяда на разговор, за 
да изложи становището си. Отво-
рени сме да изслушаме всеки, го-
тови сме за конструктивен диа-
лог.

Също с голямо съжаление ис-
каме и официално да обявим, че 
Георги Чиликов вече не е старши 
треньор на мъжкия отбор на „Чер-
номорец“. Ръководството на клу-
ба имаше огромно желание пред-
ставителният ни тим да се разви-
ва и преследва целите си под не-
гово ръководство - млад, амбици-
озен и можещ специалист, при 
това неразривно свързан с люби-
мия ни клуб. Всеки, в това число 

и Георги Чиликов, и хората от опе-
ративното ръководство на клуба, 
има своята позиция и своята ис-
тина за случилото се, довело до 
раздялата между двете страни. 
Съжаляваме безкрайно много, че 
Георги Чиликов може би не осъз-
на докрай какво е положението 
на клуба и не му влезе в положе-
ние, за което най-вероятно ние 
също имаме своята вина. От все 
сърце благодарим на Жоро за ра-
ботата му в клуба и постигнатите 
резултати. Пожелаваме му мно-
го бъдещи професионални успе-
хи, които не се съмняваме, че ще 
постигне.

С Уважение,
Ръководството на „Черномо-

рец“.
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Кметът Димитър Николов насърчи мла-
ди бургаски каратисти от клуб „Цанев Бур-
гас“ да постигат още нови успехи в наци-
онални и международни състезания. Той 
проведе среща с младите спортисти, кои-
то споделиха интересни моменти от по-
следното си участие на международен фо-
рум. На срещата присъства и зам.-кметът 
по култура, туризъм и спорт Диана Сава-
тева.

Петима състезатели на клуба бяха част 
от националния отбор на България, който 
взе участие на Световното първенство по 

шотокан карате в град Пардубице, Чехия.
Бургаските състезатели завоюваха 1 сре-

бърен, 5 бронзови медала и 4 пети места. 
Битките се проведоха при изключително 
висока конкуренция. В надпреварата участ-
ваха 1800 състезатели от 32 държави.

„Продължавайте да влагате много труд 
и воля в тренировките, за да пожънете още 
по-големи успехи. Благодарение на тях вие 
прославяте името на нашия град, за което 
искрено ви благодаря“, каза кметът Нико-
лов при среща с малките каратисти от клуб 
„Цанев Бургас“.

Млади бургаски каратеки -  
жадни за още успехи

Чф

Георги Чиликов напусна „Черноморец“  
без загуба и допуснат гол

ФУтБОЛ

„Акулите“ размазаха „Верея“ със 7:0
„Черноморец“ постигна шестата си победа в Трета лига - 

Югоизток. "Акулите" се наложиха повече от категорично със 
7:0 като домакини на „Верея“. Така бургазлии продължават 
да са лидери в класирането с актив от 20 точки и остават 
единственият отбор в групата, който не е допуснал гол.

В 10-ата минута Олджай Алиев откри резултата. В 25-ата 
минута Милен Танев удвои аванса на „Черноморец“, в 37-
ата Григор Долапчиев оформи класиката в резултата.

През втората част "акулите" реализираха нови 4 безот-
ветни попадения. Милен Танев (58'), Григор Долапчиев (62') 
и Венцислав Славов (70') направиха резултата 6:0. В 72-ата 
минута пък Долапчиев оформи своя хеттрик и крайното 7:0. 
До края на мача цифровото изражение на успеха можеше 
да придобие още по-голямо измерение, но удари на Милен 
Танев и Венцислав Славов срещнаха гредите.

Ръководството излезе с позиция по няколко важни за клуба теми
ШокиРащо!

Клубът взе базата в „Долно Езерово“ с 30-годиш-
на концесия

Георги Чиликов, изглежда, не е съгласен с месте-
нето на клуба

„ДИАГНОСТИЧНО-КОНСУЛТАТИВЕН ЦЕНТЪР II – 
БУРГАС ” ЕООД – ГР. БУРГАС

ЗАПОВЕД № 75 /21.09.2022 година
На основание чл.13,т.6 и чл.18, ал.2 от Наредба за ус-

ловията и реда за упражняване правата на собственост в 
търговски дружества, участието в граждански дружества 
и сключването на договори за съвместна дейност от Об-
щина Бургас във връзка с чл.57, ал.2, чл.59, Раздел ІІ и 
Раздел ІV от Наредба за придобиване, управление и раз-
пореждане с общински имоти и вещи

ОТКРИВАМ:
Процедура по провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за отдаване под наем, за срок от 3 /три/ го-
дини на следния недвижим имот:

КАБИНЕТ № 3, с площ от 13.20 кв. м., находящ се на 
ІІІ-ти етаж на триетажната масивна сграда с администра-
тивен адрес: бул. “Демокрация“ №94, цялата с площ от 
3548 кв.м., при граници на сградата: изток – бул. “Демо-
крация“, запад – вътрешен двор, север – “Бурмедика“  
ЕООД – гр. Бургас., юг – “Специализирана болница за ак-
тивно лечение по пневмо-фтизиатрични заболявания със 
стационар Бургас“ ЕООД, собственост на “ДКЦ ІІ-Бургас“ 
ЕООД – гр. Бургас. Горепосоченото помещение, предмет 
на публичния търг с тайно наддаване ще се ползва като 
кабинет за комплексно сестринско обгрижване и предос-
тавяне на специализирани медицински манипулации на 
място или чрез домашно посещение на пациенти в след-
болнично лечение и лица в нужда.

1.  Начална тръжна цена: 
- за кабинет № 3 - месечна наемна цена, в размер на 

263 лв. /двеста шестдесет и три лева/ с включен ДДС;
2. Стъпка за наддаване:
- за кабинет № 3, определена в размер на 5 /пет/ на 

сто от началната тръжна цена, а именно: 13,15 лева (три-
надесет лева и петнадесет стотинки) с включен ДДС.

3. Изисквания към кандидатите: Физическо или юри-
дическо лице, регистрирано като търговец по българското 
законодателство или по законодателството на държава 
членка на Европейския съюз; Да няма парични задълже-
ния към държавата по смисъла на чл.162, ал.2 от Данъч-
но-осигурителен процесуален кодекс, установени с влязъл 

в сила акт на компетентен орган, освен ако не е допусна-
то разсрочване или отсрочване на задълженията, както и 
задължения към Община Бургас; Да не е в производство 
по несъстоятелност или ликвидация. Да разполага с доку-
менти, доказващи, че същият притежава минимум 3 /три/ 
години стаж в съответната професионална област, пред-
мет на настоящия публичен търг с тайно наддаване съглас-
но чл. 18а, ал.1 от Закон за лечебните заведения. 

4. Критерии и метод за оценка на предложенията: 
„Най-висока предложена месечна наемна цена”  в 

лева, с включен ДДС
5. Документи, които задължително следва да се съ-

държат в офертата за участие в публичен търг с тайно 
наддаване:

5.1. Заявление за участие в тръжната процедура – по 
образец, изготвен от управителя на „ДКЦ ІІ  - Бургас” ЕО-
ОД;

5.2. Декларация за приемане условията на търга и всич-
ки клаузи на проекто-договора за наем - по образец из-
готвен от управителя на „ДКЦ ІІ – Бургас” ЕООД;

5.3. Оригинал на документи за внесен депозит за учас-
тие и за закупена тръжна документация;

5.4. Удостоверение за актуално правно състояние на 
кандидата, в оригинал или нотариално заверено копие, с 
дата на издаване не по-рано от един месец преди пода-
ване на офертата. В случай, че кандидатът е вписан в тър-
говския регистър, същият е достатъчно да  посочи ЕИК на 
кандидата. 

5.5.  Декларация (свободен текст), че кандидата няма 
задължения по смисъла на чл.162, ал.2 от Данъчно-оси-
гурителен процесуален кодекс, установени с влязъл в си-
ла акт на компетентен орган, освен ако не е допуснато 
разсрочване или отсрочване на задълженията.

Преди сключване на договора, обявеният за спече-
лил търга представя оригинал на документ, издаден от 
съответните компетентни органи, за удостоверяване 
липсата на задължения по смисъла на чл.87, ал.6 от 
Данъчно – осигурителния процесуален кодекс. 

5.6. Декларация (свободен текст), че кандидата няма 
задължения към Община Бургас, както и такива по неиз-
платени задължения по договори със същата. 

Преди сключване на договора, обявеният за спече-

лил търга представя оригинал на документ за липсата 
на задължения към Община Бургас. 

5.7. Декларация от кандидата (свободен текст), че по-
дадената от същия оферта ще бъде със срок на валидност 
от 90 (деветдесет) календарни дни от нейното депозира-
не. 

5.8. Декларация (свободен текст) за направен оглед на 
обекта, предмет на публичния търг.

5.9. Документи, доказващи, че кандидатът притежава 
минимум 3 /три/ години стаж в съответната професионал-
на област, предмет на настоящия публичен търг с тайно 
наддаване съгласно чл. 18а, ал.1 от Закон за лечебните 
заведения. 

5.10. Наддавателно предложение, представляващо по-
сочване на началната тръжна цена и броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде увеличена. /по-
сочената месечна наемна цена следва да бъде в лева, с 
включен ДДС/;   

Този документ следва да се постави в отделен за-
печатан непрозрачен плик, с надпис “НАДДАВАТЕЛНО 
ПРЕДЛОЖЕНИЕ”, подписан и надписан от кандидата с 
посочване на имената му, както и обекта, за който кан-
дидатства, 

5.11. Заверено пълномощно, когато предложението се 
подава от пълномощник.

Всички приложени в офертата копия на документи, за 
които не е посочен начин на заверка, трябва да бъдат по-
дписани, съответно заверени с „Вярно с оригинала” от ли-
цето, представляващо кандидата.

6. Търга ще се проведе от комисия, в състав от пе-
тима души – председател и четирима членове, едини-
ят от които правоспособен юрист.

7. Депозита за участие в тръжната процедура е, как-
то следва: 

- за кабинет № 3 - в размер на 789 лв. /седемстотин 
осемдесет и девет лева/, платими по банков път по смет-
ка на “Диагностично-консултативен център ІІ” ЕООД – гр. 
Бургас: ІBAN: BG 95STSA93001508019453, BІC: STSABGSF, 
“Банка ДСК”, клон гр. Бургас.

8. Документацията за участие в тръжната процеду-
рата се закупува от счетоводството на „Диагностично-
консултативен център ІІ – Бургас” ЕООД /гр. Бургас, бул. 

“Демокрация” №94, ет.3, стая №316/, всеки работен ден,  
считано от датата на публикуване на заповедта за откри-
ване на публичния търг с тайно наддаване, от 14,00 до 
16.00 часа. Цената на документацията за участие в про-
цедурата е в размер на 30 /тридесет/ лева, с включен 
ДДС.

9. Офертите за участие в публичния търг с тайно над-
даване се подават от кандидатите в срок до 12.10.2022г. 
включително, считано от датата на публикуване в  поне 
един местен ежедневник, на съобщение за търга с 
минимално съдържание, включващо посочените в 
чл.61 от Наредба за реда за придобиване, управле-
ние и разпореждане с общински имоти и вещи, дан-
ни в местен ежедневник. Съобщение със същото съ-
държание се поставя и на видно място в сградата на „ДКЦ 
ІІ“ ЕООД в 3-дневен срок от издаване на заповедта за от-
криване на публичния търг с тайно наддаване. В случай, 
че за горепосочения търг не са подадени заявления, сро-
кът ще бъде удължен с 14 дни със нова заповед. В случай, 
че след удължаване на срока, няма подадено нито едно 
заявление, управителят на „ДКЦ ІІ“ ЕООД, въз основа на 
доклад от председателя на тръжната комисия, със запо-
вед насрочва повторен търг, с нова начална тръжна цена, 
намалена с 10% от първоначално обявената, като се из-
вършат и съответните корекции в тръжната документация. 
При провеждане на повторен публичен търг, кандидатите 
подават нови заявления за участие, при спазване изис-
кванията, посочени в заповедта за повторния търг.    

10. Оглед на обекта, предмет на търга може да бъде из-
вършен всеки работен ден, считано от датата на публику-
ване на съобщение за откриване на публичния търг, до 
изтичане на крайния срок за подаване на заявленията, от 
10,00 до 11,00 часа, след представяне на документ за за-
купена тръжна документация. 

11. Търга ще се проведе на 13.10.2022г., а именно след 
изтичане на срока за подаване на заявления, от 12,30 ча-
са, в сградата на „Диагностично-консултативен център ІІ- 
Бургас” ЕООД– гр. Бургас, ул. „Демокрация” №94, ет.3, 
стая №310.

“ДКЦ ІІ – БУРГАС” ЕООД 
УПРАВИТЕЛ: /д-р ИЛКА БАЕВА/
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Култови места от Бург
Дона МИТЕВА

В деня на свети апостол и 
евангелист Йоан Богослов 
Карнобат отбелязва праз-
ника на града. На този ден 
среща си дават неговите 
граждани, чиято любов към 
родното място не угасва, и 
която проправя път към бъ-
дещото му развитие.

В своето поздравление 
към гражданите и гости-
те на града кметът Георги 
Димитров каза: „Скъпи съ-
граждани, нашата задача е 
да пазим любовта към род-
ното място и да я преда-
дем на своите деца. Млади-

те хора трябва да знаят, че 
са потомци на горди и сил-
ни хора. Запазим ли любо-
вта, която стои в основата 
на човешкото съществува-
не, Карнобат ще пребъде. 
Обичайте Карнобат! Вяр-
вайте в доброто и праве-
те добро!“

Илияна Йотова – вице-
президент на Република 
България, уважи празника 
на Карнобат. Тя пристигна 
в следобедните часове, за 
да присъства на официал-
ното откриване. Тази годи-
на тържественото честване 
бе с начален час 17.30 ча-
са на площад “Трети март“. 

След това се състоя пищен 
концерт.

В предхождащите праз-
ника почивни дни Карнобат 
бе сцена на Балкански фес-
тивал на изкуствата, къде-
то среща си дадоха талан-
ти от различни сфери и по-
коления. 

Сред любопитните проя-
ви бе уъркшоп по фризьор-
ство, където професиона-
листи разкриваха тайните 
на грижата за косата, хип-
хоп клас, бийтбокс, танцьо-
ри от различни жанрове, 
огнено шоу, както и неиз-
менното пъстро дефиле на 
участниците.

Жаклин НОТЕВА

Празник на морското 
изобилие се проведе в 
Ахтопол в дните от 22 до 24 
септември. Организатори 
на фестивала бяха Кмет-
ство Ахтопол и СНЦ „Бъл-
гарско е“.

В първия ден бе открива-
нето на празника, като ве-
черта продължи с концер-
тна програма от НЧ „Христо 
Ботев“.

В петъчния ден се прове-
доха кулинарна изложба от 
жените на Ахтопол, кулина-
рен конкурс с жури Иван 
Звездев на тема „Смокини 
и морско изобилие“. Пос-
ледваха хорà на мегдана и 
концерт на Веско Василев 
и Деница Гаджева.

В последния ден от праз-
ника на морското изобилие 
се проведе рибен пазар на 
кея на морския град, а шеф 
Звездев приготви рибен 
курбан и миди с булгур.

Карнобат отбеляза 
празника на града 

Иван Звездев журира гозби 
със смокини в Ахтопол

Приготви рибен курбан с миди и булгур

„Черноморски фар“

Тази година за 11-и по-
реден път ще се прове-
де Националният фести-
вал „Сребро в косите, пе-
сен в душите край морето 
на Бургас“, който е част от 
културния календар на Об-
щина Бургас.

Фестивалът няма конкур-
сен характер, а само раз-
влекателен. Целта е соци-
алната адаптация на хора 
от третата „сребърна“ въз-
раст, както и съхраняване, 
развиване и популяризи-
ране на най-доброто от бо-
гатата песенна съкровищ-
ница на България. Това от 

своя страна спомага да се 
поддържат културните вза-
имоотношения между са-
модейните пенсионерски 
колективи от страната.

В два поредни дни на 
сцената ще се явят само-
дейни певчески и танцови 
състави, както и индивиду-
ални изпълнители от Бургас 
и страната. Те ще предста-
вят автентичен български 
фолклор, популярни ес-
традни, патриотични, стари 
градски песни и други.

Участие във фестивала 
са заявили 90 състава с над 
1200 самодейци и 45 инди-
видуални изпълнители от 
цялата страна.

Осигурен е музикален съ-
провод за всички състави и 
индивидуални изпълнители 
от оркестъра на ансамбъл 
„Странджа“.

Събитието ще се проведе 
в Културен дом НХК на 27-и 
и 28-и септември от 10.00 
часа и за двата дни, в за-
ла „Тончо Русев“.

На 28 септември от 18.00 
часа ще се проведе гала 
концерт „Бургаски вече-
ри“ с участието на най-ат-
рактивните участници във 
фестивала.

Организатори са Община 
Бургас и Сдружение „Съ-
юз на пенсионерите – 2004 
– Бургас“ .

Започва 11-о издание на фестивала 
„Сребро в косите, песен в душите 

край морето на Бургас“
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